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BAŞKAN'INBAŞKAN'INBAŞKAN'INBAŞKAN'IN    MESAJIMESAJIMESAJIMESAJI    

Değerli üyelerimiz. Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak ilçemizin kalkınması ve refaha 

kavuşması adına her hem şehrimizin bilincinde olduğu gibi biz de yaptığımız çalışmalar da 

ilçenin huzur ve refahını sağlama gayreti ve bilincindeyiz. Biliyoruz ki ekonomik refah ve 

istikrar bölgenin sosyo-kültürel sorunlarının da azalmasını sağlayacaktır. Bu sebeple ticaret 

ve sanayi dallarında çalışmak isteyen vatandaşlarımıza her türlü kolaylığı sağlamak ve 

böylelikle onlara yardımcı olmak emelindeyiz. Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak 

bölgemizde ve ilçemizde istikrar ve barışın sağlanması, refah seviyesinin yükselmesi 

sorunların en aza indirilmesi adına elimizden geleni ve hatta fazlasını yapmaya talip 

olduğumuzu belirtir, siz değerli halkımıza şükranlarımı sunarım. 

Mahmut DÜNDAR  

Yönetim Kurulu Başkanı 
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“İlim, fen ve ihtisas nerede varsa, 

sanayi nerede va

mecburuz.” 

 

GAZİ MUSTAFA KEMAL ATATÜRK
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“İlim, fen ve ihtisas nerede varsa, 

sanayi nerede varsa, gidip öğrenmeye 

GAZİ MUSTAFA KEMAL ATATÜRK 
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TİCARET VE SANAYİ ODASI TİCARET VE SANAYİ ODASI TİCARET VE SANAYİ ODASI TİCARET VE SANAYİ ODASI ORGANLARIORGANLARIORGANLARIORGANLARI    

MECLİS MECLİS MECLİS MECLİS BAŞKANLIK DİVANIBAŞKANLIK DİVANIBAŞKANLIK DİVANIBAŞKANLIK DİVANI    

BEŞİR DÜNDAR  BAŞKAN 
ALAADDİN ÇETİN  BAŞKAN YARDIMCISI 
M. ATA KASAP  BAŞKAN YARDIMCISI 
CENGİZ DEMİRKAYA  KATİP ÜYE 
 

MECLİS ÜYELERİMECLİS ÜYELERİMECLİS ÜYELERİMECLİS ÜYELERİ    

MAHMUT DÜNDAR  ÜYE 
İ. HAİL RAMAZANOĞLU  ÜYE 
MEHMET ŞERİF TAN  ÜYE 
MEHMET MUHİTTİNOĞLU  ÜYE 
EMRAH İLHAN  ÜYE 
ATA YİĞİT  ÜYE 
ŞÜKRÜ KARABOĞA  ÜYE 
CEMAL SARIBOĞA  ÜYE 
SÜLEYMAN AKDAĞ  ÜYE 
SEDAT ÇELİK  ÜYE 
SEYİTHAN ANŞİN  ÜYE  
A. YAŞAR GÜNDOĞDU  ÜYE 
ABDURRAHMAN MALGİR  ÜYE 
ABDURRAHMAN ÖNER  ÜYE 
BEDİRHAN ALDEMİR  ÜYE 

YÖNETİM KURULUYÖNETİM KURULUYÖNETİM KURULUYÖNETİM KURULU    ÜYELERİÜYELERİÜYELERİÜYELERİ    

MAHMUT DÜNDAR   BAŞKAN 
İ. HALİL RAMAZANOĞLU  BAŞKAN YARDIMCISI 
MEHMET ŞERİF TAN   MUHASİP ÜYE 
MEHMET MUHİTTİNOĞLU  ÜYE 
EMRAH İLHAN   ÜYE 

DİSİPLİN KURDİSİPLİN KURDİSİPLİN KURDİSİPLİN KURULUULUULUULU    ÜYELERİÜYELERİÜYELERİÜYELERİ    

M.SIRAÇ DAĞTEKİN   BAŞKAN 
ŞÜKRÜ GÜNDOĞDU   BAŞKAN YARDIMCISI 
LOKMAN AYDEMİR   ÜYE 
MUSA ASLAN   ÜYE 
M.SALİH ÇELİK   ÜYE 
LOKMAN DÜNDAR   ÜYE 
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MECLİS KOMİTELERİMECLİS KOMİTELERİMECLİS KOMİTELERİMECLİS KOMİTELERİ 
YUSUF EFE  1.MESLEK KOMİTE(TARIM VE HAYVANCILIK) 
ATİLLA DEMİRKAYA  1.MESLEK KOMİTE(TARIM VE HAYVANCILIK) 
ALAATTİN ÇETİN  1.MESLEK KOMİTE(TARIM VE HAYVANCILIK) 
ŞEYHMUS FURKAN DUYAN 1.MESLEK KOMİTE(TARIM VE HAYVANCILIK) 
FAHRİ NAİFOĞLU  1.MESLEK KOMİTE(TARIM VE HAYVANCILIK) 
EMRAH İLHAN  1.MESLEK KOMİTE(TARIM VE HAYVANCILIK) 
METİN TİMURAĞAOĞLU 2.MESLEK KOMİTE(GIDA) 
AHMET KAYA   2.MESLEK KOMİTE(GIDA) 
ŞÜKRÜ KARABOĞA  2.MESLEK KOMİTE(GIDA) 
M.ATA KASAP  2.MESLEK KOMİTE(GIDA) 
A.RAHMAN ZAMUR  2.MESLEK KOMİTE(GIDA) 
ABDULVAHAP SIRDAŞ 3.MESLEK KOMİTE(MADEN-PET-İMAL) 
FAHREDDİN KURTULUŞ 3.MESLEK KOMİTE(MADEN-PET-İMAL) 
CEMAL SARIBOĞA  3.MESLEK KOMİTE(MADEN-PET-İMAL) 
A.RAHİM ASLAN  3.MESLEK KOMİTE(MADEN-PET-İMAL) 
ATA YİĞİT  3.MESLEK KOMİTE(MADEN-PET-İMAL) 
M.SALİH DALAZ  4.MESLEK KOMİTE(İNŞ. MALZEMELERİ) 
BEŞİR DÜNDAR  4.MESLEK KOMİTE(İNŞ. MALZEMELERİ) 
M.ALİ ADSIZ  4.MESLEK KOMİTE(İNŞ. MALZEMELERİ) 
ERDİL ÇAKABEY  4.MESLEK KOMİTE(İNŞ. MALZEMELERİ) 
İBRAHİM ŞİMŞEK  5.MESLEK KOMİTE(OTOMOTİV) 
SEYFETTİN GÜN  5.MESLEK KOMİTE(OTOMOTİV) 
ZİYA KILIÇ  5.MESLEK KOMİTE(OTOMOTİV) 
M.ŞERİF TAN  5.MESLEK KOMİTE(OTOMOTİV) 
MAHMUT DÜNDAR  5.MESLEK KOMİTE(OTOMOTİV) 
NECAT CAN  6.MESLEK KOMİTE(DAY. TÜKETİM MAL.) 
M.SALİH KAHRAMAN 6.MESLEK KOMİTE(DAY. TÜKETİM MAL.) 
SEZAİR ASLAN  6.MESLEK KOMİTE(DAY. TÜKETİM MAL.) 
İ.HALİL RAMAZANOĞLU 6.MESLEK KOMİTE(DAY. TÜKETİM MAL.) 
BEDİRHAN ALDEMİR  6.MESLEK KOMİTE(DAY. TÜKETİM MAL.) 
M.TAHİR AYDOĞAN  7.MESLEK KOMİTE(ULAŞTIRMA) 
FETHULLAHASLAN  7.MESLEK KOMİTE(ULAŞTIRMA) 
MUSA KEPENÇ  7.MESLEK KOMİTE(ULAŞTIRMA) 
İZZETTİN DÜNDAR  7.MESLEK KOMİTE(ULAŞTIRMA) 
MEHMET MUHİTTİNOĞLU 7.MESLEK KOMİTE(ULAŞTIRMA) 
CENGİZ DEMİRKAYA  7.MESLEK KOMİTE(ULAŞTIRMA) 
SEYİTHAN ANŞİN  7.MESLEK KOMİTE(ULAŞTIRMA) 
BURHAN KONANÇ  8.MESLEK KOMİTE(HİZMETLER) 
HAYRETTİN AKANSEL  8.MESLEK KOMİTE(HİZMETLER) 
SÜLEYMAN AKDAĞ  8.MESLEK KOMİTE(HİZMETLER) 
Y. BİLGİN HACIMUSTAFAO 8.MESLEK KOMİTE(HİZMETLER) 
SEDATÇELİK  8.MESLEK KOMİTE(HİZMETLER) 
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1111----TEMEL YETERLİLİKLERTEMEL YETERLİLİKLERTEMEL YETERLİLİKLERTEMEL YETERLİLİKLER    

1.1.1.1.1.1.1.1.----YÖNETİM VE ODA/BORSA MEVZUATIYÖNETİM VE ODA/BORSA MEVZUATIYÖNETİM VE ODA/BORSA MEVZUATIYÖNETİM VE ODA/BORSA MEVZUATI    

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi odası üyelerinin müşterek ihtiyaçlarını karşılamak, mesleki 

faaliyetlerini kolaylaştırmak, mesleğin genel menfaatlere uygun olarak gelişmesini 

sağlamak, mensuplarının birbiriyle ve halk ile olan ilişkilerinde dürüstlüğü ve güveni hakim 

kılmak üzere kurulmuş olan kamu kurumu niteliğinde bir meslek kuruluşudur. 

Odamızın; yönetim kurulu, meclisi, meslek komiteleri, komisyonları, üyeleri,personeli ve 

paydaşları tarafından benimsenen hedefleri ile misyon ve vizyonu mevcuttur. 

KALİTE ve AKREDİTASYON POLİTİKAMIZKALİTE ve AKREDİTASYON POLİTİKAMIZKALİTE ve AKREDİTASYON POLİTİKAMIZKALİTE ve AKREDİTASYON POLİTİKAMIZ    

5174 sayılı yasanın öngördüğü görev ve sorumlulukları yerine getirirken, üye odaklı bir sistem 

anlayışı içerisinde, üye ve personel memnuniyetini ve hizmet kalitemizi devamlı olarak 

artıracağız.  

ISO 9001 Kalite Yönetim Sistemi, ISO 10002 Müşteri Memnuniyeti Şikâyet Yönetim Sistemi 

Kılavuzluğunda ve TOBB Akreditasyon Sisteminin 5 yıldızlı hizmet anlayışının gerekliliklerini 

yerine getirerek, üyelerimizi, kurumsal yapımızı ve personelimizin sürekli iyileştireceğiz. 

    MİSYONUMUZMİSYONUMUZMİSYONUMUZMİSYONUMUZ    

5174 Sayılı TOBB Kanununun verdiği görev, yetki ve sorumluluklar kapsamında; üyelerimizin 

ihtiyaç ve beklentilerini karşılayarak, gelişen rekabet ve teknolojik şartların gerekliliklerini takip 

eder, öngörülü, planlayıcı ve uygulayıcı olarak aktif rol oynar. 

Özellikle ilçenin yeni yatırımlar için özendirici, küçük ve orta ölçekli firmalara sağlanan teşvikler 

ve dış ticaret konusunda destek olur. Üyelerin haklarının ve çıkarlarının korunması için lobi 

faaliyetleri sağlar. Üye ve 

personel memnuniyetini 

arttırarak, hizmet kalitesini 

sürekli iyileştirir.    

VİZYONUMUZVİZYONUMUZVİZYONUMUZVİZYONUMUZ    

Kızıltepe’nin ekonomik, sosyal 

ve kültürel hayatını 

geliştirerek, şeffaf ve katılımcı bir yönetim anlayışı ile toplumsal memnuniyet düzeyinin 

artmasına öncülük etmek. 
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MECLİS VE YÖNETİM KURULU TOPLANTISI YAPILDIMECLİS VE YÖNETİM KURULU TOPLANTISI YAPILDIMECLİS VE YÖNETİM KURULU TOPLANTISI YAPILDIMECLİS VE YÖNETİM KURULU TOPLANTISI YAPILDI    

Yönetim Kurulu ve Meclis Üyelerimizin katıldığı Eylül ayı toplantısı yapıldı üyelerimizle birlikde gündeme 

dair ve Odamızın kararlarına ilişkin görüş 

alışverişinde bulunuldu. 

 

MECLİSE MECLİSE MECLİSE MECLİSE ISO 9001:2015 TEMEL EĞİTİMİISO 9001:2015 TEMEL EĞİTİMİISO 9001:2015 TEMEL EĞİTİMİISO 9001:2015 TEMEL EĞİTİMİ    

Odamız Meclis,Yönetim Kurulu ve diğer 

üyelerimize ISO 9001:2015 Temel Eğitimi verildi 

toplantı ve eğitim salonumuzda düzenlenen 

eğitime 13 üyemizin yanı sıra Meclis ve Yönetim 

Kurulumuzda katılım sağladı ISO nun yeni 

versiyonu olan 9001:2015 versiyonunun 

uygulamalı tanıtımı yapılan eğitim yaklasık 2 saat 

sürdü. 

1.21.21.21.2----MALİ YÖNETİMMALİ YÖNETİMMALİ YÖNETİMMALİ YÖNETİM    

 

Maliyetlendirme, kurumun hedef ile bütçesi arasındaki bağlantıyı güçlendirmeyive 

harcamaların önceliklendirilmesi sürecine yardımcı olmayı amaçlamaktadır. 

Böylelikle kaynakların amaçlar doğrultusunda etkili ve verimli bir şekilde kullanılmasımümkün 

olabilecektir. 

Stratejik hedefleri gerçekleştirmeye dönük faaliyet ve projelerin ortaya konulmasısonrasında 

faaliyet ve projelerin bütçe ile ilişkisi kurulur. Öncelikle her bir hedefiçin gerekli faaliyet ve 

projelerin maliyet tahminleri yapılır ve bir hedefin yaklaşık maliyetineulaşılır. Stratejik 

hedeflerin toplam maliyetinden ilişkili oldukları stratejik amacınmaliyeti elde edilir ve stratejik 

amaçların toplam maliyetinden de stratejik planın oyılki tahmini maliyetine ulaşılır. 

Tablo  Tablo  Tablo  Tablo  ---- Kızıltepe Ticaret Ve Sanayi Odası Son 3 Yılın Gelir Gider Tablosu 

YILYILYILYIL            GELİR/GİDERGELİR/GİDERGELİR/GİDERGELİR/GİDER    GERÇEKLEŞEN (TL)GERÇEKLEŞEN (TL)GERÇEKLEŞEN (TL)GERÇEKLEŞEN (TL)    

2015201520152015    
GELİRLER 950.352 

GİDERLER 1.115.787 

2016201620162016    
GELİRLER 1.210.060 

GİDERLER 1.156.353 

2017201720172017    
GELİRLER 1.407.658 

GİDERLER 1.093.391 
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MALİ POLİTİKAMALİ POLİTİKAMALİ POLİTİKAMALİ POLİTİKA    

Kanunumuzda yazılı görevler sonucu elde et

hesap verilebilirlik ve katılımcı bir anlayışla, kurum amaçları, üyelerinin iş geliştirmeleri ve istihdam 

arttırıcı etkinlikler doğrultusunda kullanacağız. Dolaylı olarak ilçemiz ekonomik hayatını

iyileştirilmesine katkı sağlayacağız.

1.31.31.31.3----İNSAN KAYNAKLARI YÖNETİMİİNSAN KAYNAKLARI YÖNETİMİİNSAN KAYNAKLARI YÖNETİMİİNSAN KAYNAKLARI YÖNETİMİ    

Oda personelinin sahip olması gereken nitelikler, görev tanımları, yetki ve sorumlulukları

güncelliği sürekli sağlanan kalite yönetim sistemi içerisinde mevcuttur.

Personelin katılımı Düzeltici ve Önleyici Faaliyet Talebi, Personel Memnuniyet

bir kez düzenlenen İyileştirme ve Geliş

sağlanmakta, bunlar değerlendirilerek uygunluğu doğrultusunda

Personelin motivasyonunun sağlanması ve artırılması

gerçekleştirilmektedir. 

PERSONELPERSONELPERSONELPERSONEL    
AHMET ASLAN    
GÜNEŞ ÇELİK    
SADEDDİN DEMİRKESEN  TİCARET SİCİL MÜDÜRÜ
MURAT ÜLKER    
VELİT AYDIN    
FERHAT DÜNDAR   
FEHİME DÖNDER   
İBRAHİM IRKILATA   
FİKRİYE EREN    
MEHMET TEKİN    

İNSAN KAYNAKLARI POLİTİKASIİNSAN KAYNAKLARI POLİTİKASIİNSAN KAYNAKLARI POLİTİKASIİNSAN KAYNAKLARI POLİTİKASI    

• Hakkaniyetli bir işe alma süreci ile başlayan, çağdaş ölçütlere uygun, fırsat eşitliğine dayalı, 
yetkinlik ve sorumluluk bilincine sahip, kendini ve işini sürekli geliştiren, performansa dayalı bir 
insan kaynakları sistemi kurmak,

0
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Kanunumuzda yazılı görevler sonucu elde ettiğimiz gelirlerimizi, gelir gider dengesi içerisinde açık, 

hesap verilebilirlik ve katılımcı bir anlayışla, kurum amaçları, üyelerinin iş geliştirmeleri ve istihdam 

arttırıcı etkinlikler doğrultusunda kullanacağız. Dolaylı olarak ilçemiz ekonomik hayatını

iyileştirilmesine katkı sağlayacağız. 

    

Oda personelinin sahip olması gereken nitelikler, görev tanımları, yetki ve sorumlulukları

güncelliği sürekli sağlanan kalite yönetim sistemi içerisinde mevcuttur. 

zeltici ve Önleyici Faaliyet Talebi, Personel Memnuniyet Anketi ve yılda 

bir kez düzenlenen İyileştirme ve Geliştirme Toplantılarında alınan görüş ve öneriler yoluyla 

sağlanmakta, bunlar değerlendirilerek uygunluğu doğrultusunda uygulamaya geçirilmektedir.

Personelin motivasyonunun sağlanması ve artırılması amacıyla çeşitli sosyal aktiviteler 

GENEL SEKRETER 
GENEL SEKRETER YARDIMCISI 

TİCARET SİCİL MÜDÜRÜ 
TİCARET SİCİL MÜDÜR YARDIMCISI 
SANAYİ BİRİM MEMURU 
TAHSİLAT VE MUAMELAT MEMURU 
SEKRETER 
MAKAM ŞOFÖRÜ 
İÇ HİZMETLİ 
İÇ HİZMETLİ 

li bir işe alma süreci ile başlayan, çağdaş ölçütlere uygun, fırsat eşitliğine dayalı, 
yetkinlik ve sorumluluk bilincine sahip, kendini ve işini sürekli geliştiren, performansa dayalı bir 
insan kaynakları sistemi kurmak, 

GİDERLER GELİRLER GİDERLER GELİRLER

2015 2016 2017

1.115.787
1.210.060 1.156.353

1.407.658

GERÇEKLEŞEN (TL)

10 

    

tiğimiz gelirlerimizi, gelir gider dengesi içerisinde açık, 

hesap verilebilirlik ve katılımcı bir anlayışla, kurum amaçları, üyelerinin iş geliştirmeleri ve istihdam 

arttırıcı etkinlikler doğrultusunda kullanacağız. Dolaylı olarak ilçemiz ekonomik hayatının 

Oda personelinin sahip olması gereken nitelikler, görev tanımları, yetki ve sorumlulukları 

Anketi ve yılda 

rüş ve öneriler yoluyla 

uygulamaya geçirilmektedir. 

amacıyla çeşitli sosyal aktiviteler 

li bir işe alma süreci ile başlayan, çağdaş ölçütlere uygun, fırsat eşitliğine dayalı, 
yetkinlik ve sorumluluk bilincine sahip, kendini ve işini sürekli geliştiren, performansa dayalı bir 

GİDERLER

2017

1.093.391
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• Personelimizin, değişim ve gelişime açık, motivasyonu yüksek, birlikteliğe ve ekip çalışmasına 
inanan, kaynaklarını ve zamanı etkin ve verimli kullanan, sosyal sorumluluğu bilincini arttırmak 
için gerekli çalışmaları yapmak, 

• İlimiz ve ilçemiz tarihi dokusunun öngördüğü, Irk, din, dil ve cinsiyet ayrımı yapmaksızın, insan 
haklarına saygılı, huzurlu ve sıcak bir çalışma ortamı sağlamak. 

TEMMUZ 2017 PERSONEL TOPLANTISITEMMUZ 2017 PERSONEL TOPLANTISITEMMUZ 2017 PERSONEL TOPLANTISITEMMUZ 2017 PERSONEL TOPLANTISI    

Odamız 2017 Yılı Temmuz Ayı olağan Personel Toplantısını gerçekleştirdi, Odamız personellerinin 

katılım sağladığı toplantı öneri şikayet ve aylık gündem konuları için toplandı, 1 saat süren 

toplantıda gündeme ilişkin konular değerlendirildi. 

PERSONEL ISO 9001:2015 TEMELPERSONEL ISO 9001:2015 TEMELPERSONEL ISO 9001:2015 TEMELPERSONEL ISO 9001:2015 TEMEL    EĞİTİMİEĞİTİMİEĞİTİMİEĞİTİMİ    

    

Odamız toplantı ve eğitim salonunda 

Danışmanımız  Mehmet BESLEME 

tarafından tüm personelimize ISO 

9001:2015 Temel Eğitimi ve 

dökümantasyon süreci eğitimi 

verildi,yaklaşık olarak 2 saat süren eğitime 

tüm personelimiz katılım sağladı. 

 

 

1.41.41.41.4----İŞ PLANLAMASI VE YÖNETİMİİŞ PLANLAMASI VE YÖNETİMİİŞ PLANLAMASI VE YÖNETİMİİŞ PLANLAMASI VE YÖNETİMİ    

Odamız Yönetim Kurulu her dört yılda bir düzenlediği Stratejik Plan doğrultusunda Meclis Tarafından 

da gözden geçirilen ve onaylanan Yıllık Çalışma Planı hazırlamaktadır. 

Periyodik olarak yapılan YGG Toplantılarında çalışma hedefleri düzenli olarak ölçülmekte ve gözden 

geçirilmektedir. Üyelere yıllık rapor sunulmaktadır. 

STRATEJİK PLAN ÇALIŞMALARI BAŞLADISTRATEJİK PLAN ÇALIŞMALARI BAŞLADISTRATEJİK PLAN ÇALIŞMALARI BAŞLADISTRATEJİK PLAN ÇALIŞMALARI BAŞLADI. 

 



FAALİYET RAPORUFAALİYET RAPORUFAALİYET RAPORUFAALİYET RAPORU 

KIZILTEPE TİCARET VE SANAYİ ODASI 

 

12 

Odamız 2017-2020 Yıllarına ait Stratejik Plan Çalışması ve aynı zamanda Faaliyet raporunun 
hazırlanmasına ilişkin çalışmalar başladı Danışman hocamız Sn:Mehmet BESLEME önderliğinde 
başlatılan çalışmaların temmuz ayına kadar bitirilmesi planlanmaktadır,Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı ,Genel Sekreteri ve Akreditasyon sorumlusunun yanı sıra Stratejik plan ekibininde aktif 
katılım sağlayacağı çalışmalar da desteklerini esirgemeyen tüm çalışanlarımıza teşekkür eder ,bu 
çalışmanın odamıza ve ilçe halkımıza üyelerimize hayırlı olmasını dileriz. 

 

STRATEJİK PLAN ÇALIŞTAYISTRATEJİK PLAN ÇALIŞTAYISTRATEJİK PLAN ÇALIŞTAYISTRATEJİK PLAN ÇALIŞTAYI    

Odamız Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Stratejik Plan Çalıştayı Merkez binamızda yapıldı, Yönetim Kurulu 

Başkanımız Genel Sekreterimiz Meclis Üyelerimiz ve paydaşlarımızın katılım sağladığı çalıştay yaklaşık 4 saat 

sürdü söz konusu çalıştayda Odamızın önümüzdeki yıllar içerisinde izleyeceği politikalar plan ve programlar 

uzman danışmalnlar eşliğinde sunuldu,çalıştayımız hakkındaki genel bilgileri oluşturacağımız Stratejik Plan 

kitapçığı ile tüm paydaşlarımıza ve üyelerimize sunulacağıda kararlaştırıldıktan sonra çalıştay sona erdi. Bu 

konuda emeği geçen herkese sonsuz teşekkürlerimizi sunar Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak 

üyelerimize ilçemize ve ilimiz yanı sıra tüm memlekete hayırlı uğurlu olmasını temenni ederiz. 

 

1.51.51.51.5----HABERLEŞME VE YAYINLARHABERLEŞME VE YAYINLARHABERLEŞME VE YAYINLARHABERLEŞME VE YAYINLAR    

Kızıltepe TSO olarak haberleşme politikamızın temelini; iletişim kaynaklarını teknolojikgelişmelere 

uygun olarak kullanıp, üyelerimiz ve paydaşlarımıza zamanında vetam hizmet vermek oluşturur. 

Yerel basın ve televizyonlarda hakkımızda çıkan haberlere facebook adresimizdenulaşılabilir. 

HABERLEŞME VE YAYIN POLİTİKASIHABERLEŞME VE YAYIN POLİTİKASIHABERLEŞME VE YAYIN POLİTİKASIHABERLEŞME VE YAYIN POLİTİKASI 

    Dünya’da gelişmekte olan haberleşme ve iletişim yöntemlerini ilk öğrenen ve uygulayanlardan 
olacak, üyelerin kullanımını özendirecektir. 
İç ve dış paydaşlarımızla, yazılı, görsel ve sosyal medya aracılığı ile iletişiminin hızlı, anlaşılır, 
sürdürülebilir, düzenli, güvenli ve çift yönlü bilgi alışverişinde bulunacaktır. 

 
HABUR SINIR KAPISINA İLİŞKİN BASIN AÇIKLAMASIHABUR SINIR KAPISINA İLİŞKİN BASIN AÇIKLAMASIHABUR SINIR KAPISINA İLİŞKİN BASIN AÇIKLAMASIHABUR SINIR KAPISINA İLİŞKİN BASIN AÇIKLAMASI    

 
Odamız Yönetim Kurulu 
Başkanı Sn:Mahmut 
DÜNDAR ın da verdiği 
röportaja ilişikin basın 
bülteni şu şekilde , 
“Habur Sınır Kapısı 
Türkiye’nin ve 
bölgemizin can 
damarıdır” MARDİN- 
Mardin’deki oda 
başkanları ve iş adamları, 
Habur Sınır Kapısı’nın 
Türkiye’nin ve bölgenin 
can damarı olduğunu, 
kapanması halinde 
ekonominin ciddi 
anlamda etkileneceğine 
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dikkat çektiler. Irak Kürdistan Bölgesi’nde gerçekleştirilen referandumun ardından Cumhurbaşkanı Erdoğan ve 
Hükümet yetkililerinin Habur Sınır Kapısı’nın kapatılabileceği yönündeki açıklamaları üzerine 
değerlendirmelerde bulunan Mardin’deki oda başkanları ve iş adamları, sınır kapısının Türkiye’nin ve bölgenin 
can damarı olduğunu vurguladılar. İLKHA’ya konuşan Mardin Sanayici İş Adamları Dernek Başkanı ve Organize 
Sanayi Bölgesi Başkan Vekili Nasır Duyan, Mardin Odalar Birliği 2. Başkanı İsa Tunç, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi 
Odası Başkanı Mahmut Dündar, Kızıltepe Ticaret Borsası Başkanı Mehmet Şahin ve Kızıltepe Esnas ve 
Sanatkârlar Odası Başkanı Zeynettin Ayav, sınır kapısının kapanmasıyla sadece Mardin’in değil tüm Türkiye 
ekonomisinin etkileneceğini belirttiler. Habur Sınır kapısı’nın kapatıldığı takdirde ekonomik yönden büyük 
sıkıntı yaşanacağına dikkat çeken Mardin Sanayici İş Adamları Dernek Başkanı ve Organize Sanayi Bölgesi 
Başkan Vekili, Nasır Duyan, Habur Sınır Kapısı’nın bölgenin ve Türkiye’nin can damarı olduğunu söyleyen 
Mardin Sanayici İş Adamları Dernek Başkanı ve Organize Sanayi Bölgesi Başkan Vekili Nasır Duyan, sınır 
ticaretinin devam etmesini umduklarını söyledi. Habur’un kapatılması halinde ekonomik yönden büyük 
anlamda sıkıntı yaşanacağını belirten Duyan, “İhracatın yüzde 80’i Kuzey ve Güney Irak’a yapılıyor. Bu 
ekonomik yaptırım Mardin’i, Diyarbakır’ı ve hatta Tekirdağ’ı etkiler. Türkiye’nin ekonomisini etkiler. Bu yönden 
bakılması gerekir. Umarız bu sorun daha çok büyümeden diplomatik girişimlerle. diyalogla çözülür. Habur sınır 
kapısı bu bölgenin geçim kaynağıdır. Kapanırsa çiftçisinden nakliyecisine, esnafından sanayicisine, en 
küçüğünden en büyüğüne kadar tamamıyla etkilenecek. Türkiye Cumhuriyeti hükümeti mutlak surette bunu 
göz ardı etmeyecek. Bölgenin sorunlarının da dikkate alınarak ona göre bir karar alınacağını, ona göre bir 
yaptırım yapılabileceğinin ümidini taşıyoruz.” dedi. 

 
“Irak, Türkiye’nin ihracat yaptığı ikinci büyük pazar” Mardin’in, un ihracatında Türkiye birincisi olduğunu, 
bunun tamamına yakınının da Irak ve Irak Kürdistanı Bölgesine yapıldığını anlatan Duyan, “Mardin’in ihracat 
rakamı bir milyar dolara yakın. Bunun yüzde 60-65’i gıda geri kalanı da farklı sektörler; inşaat, temizlik, 
kozmetik, tekstil gibi… Bu tür ihracatlar yapılıyor. Irak, Türkiye’nin ihracat yaptığı ikinci büyük Pazar; bunu da 
gözardı etmemek gerek. Yıllık yaklaşık 15-17 milyar dolar ihracat söz konusudur. Bu ciddi bir rakamdır. Irak, 
Almanya’dan sonra 2’inci büyük pazarımız.” ifadelerini kullandı. Mardin Odalar Birliği 2. Başkanı İsa Tunç ise 
yaklaşık 40 yıldır bölgede yaşanan olaylar yüzünden halkın ve esnafın büyük mağduriyet yaşadığına değinerek 
son yıllardaki PKK’nin çukur siyasetinin bu mağduriyeti arttırdığını belirtti. Tunç, “Sınır kapısının kapanmasını 
bölge insanları olarak tasvip etmiyoruz. Belimiz zaten bükük; ekonomik olarak daha çok bükülecek ve daha çok 
sıkıntı yaşayacağız. Bu kapının hiç kapanmaması gerekir. Kapasitesinin yükseltilmesi gerekir ve daha çok 
ekonomik girdi sağlamak için ilişkilerin geliştirilmesi gerekmektedir. Esnaf ve Sanatkarlar Kredi ve Kefalet 
Kooperatifi, esnaf ve sanatkârlarımıza, nakliyecilerimize 70 trilyona yakın bir para dağıtmıştır. Mardin, 
Nusaybin, Kızıltepe, Derik, Ömerli ve Midyat Kooperatiflerimiz batmayla karşı karşıya gelecektir. Habur Sınır 
Kapısı Türkiye’nin ve bölgemizin can damarı. Kayseri, Gaziantep ve ticari merkezi olan illerimizle yaptığımız 
istişareler ve toplantılarda Habur Sınır Kapısının kapatılması halinde fabrikaların durma noktasına geleceği ve 
ekonominin sıfıra ineceği söylenmiştir.” ifadelerini kullandı. “Hepimiz bir geminin içindeyiz. Gemi su alırsa 
hepimiz zarar görürüz” Rusya’yla yaşanan uçak krizi sonrası ekonomideki sıkıntıları hatırlatan Kızıltepe Ticaret 
ve Sanayi Odası Başkanı Mahmut Dündar, şu değerlendirmede bulundu: “Daha dört dörtlük çözülmemiş 
sıkıntının giderilmesi için Cumhurbaşkanımız bir mücadele verdi ama halen o sıkıntıyı çekiyoruz. Sınır kapısı 
kalbimizin bir damarı gibidir. Nasıl nefes alabiliyorsak Habur Sınır Kapısı da nefesimizdir. Habur kapısı öyle 
sıradan bir kapı değildir. Hepimiz bir geminin içindeyiz. Gemi su alırsa hepimiz zarar görürüz. Rabbimizden 
duamız; bunun diyalogla çözülmesidir. İnşallah bir araya gelip çözerler.” “Temennimiz bu sıkıntıların bir an 
evvel aşılmasıdır” Habur Sınır Kapısı’nın kapanması halinde sanayicilerin büyük sıkıntılar yaşayacağına vurgu 
yapan Kızıltepe Ticaret Borsası Başkanı Mehmet Şahin, kapının kapanmaması için yetkilere çağrıda bulundu. 
Şahin, “Sanayicilerimizin, ekonomimizin ve özellikle bölgemizdeki istihdamın zarar görmemesi 
temennisindeyiz. İnşallah bu sürecin sağlıklı, başarılı, dostane bir şekilde sonuçlanmasını temenni ediyoruz. 
Erbil’e gittiğimizde bütün mağazalarda Türk malllarını görüyoruz. Giyimden tutun bütün sanayi ürünlerine 
kadar. Tarihi İpekyolu üzerinden Habur’a giden TIR’larda inşaat, giyim, gıda sektörü var. Her sektörden ürünler 
ihraç edilmektedir. Kuzey Irak ekonomik pastamızdır. Bu ekonomik pasta zarar gördüğü takdirde 
sanayicilerimizin çoğu bankalara borçları var, ihracatta anlaşmaları var, stoklarda birikmiş ürünleri var. Bunlar 
ne olacak? Bunlar için endişeliyiz. Temennimiz bu sıkıntıların bir an evvel aşılması dostane bir şekilde tekrar 
huzura kavuşmasıdır. Özellikle coğrafyamızda Suriye’yi görüyoruz. Coğrafyamızdaki sıkıntılar hepimizi sıkıntıya 
sokuyor. Temennimiz coğrafyamızda yaşanan bütün sıkıntıların bir an önce son bulmasıdır.” diye konuştu. 
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Habur Sınır Kapısının kapanmasının Mardin’deki fabrikaların kapanması anlamına geldiğine dikkat çeken 
Kızıltepe Esnas ve Sanatkârlar Odası Başkanı Zeynettin Ayav, ise şunları söyledi: “Habur Sınır Kapısı üzerinden 
giden her bir kamyon, TIR bizim için ayaklı fabrikadır. Bu bölge ekonomisinin can damarını teşkil ediyor. Eğer 
Habur Sınır Kapısı’nda bir aksaklık veya kapanma olursa özellikle Mardin ilimiz ekonomik yönden felce 
uğrayacaktır. Özellikle de Organize Sanayi Bölgemizdeki gıda üreten fabrikalar bütün ihracatı Bölgesel 
Yönetime ve Irak’a yapmaktadır. Kapının kapanması bu fabrikaların kapanması demektir.” “Habur Sınır Kapısı 
kapandığında bölgedeki ekonominin can damarı tümden kesilecektir” Mardin’in Irak’la olan ihracatı bir milyar 
dolar olduğunu, bunun da beraberinde istihdamı getirdiğine işaret 

eden Ayav, “Kapı kapanırsa 
Esnaflarımız zarar görecek, 
tüccarlarımız zarar görecek ve 
özellikle sanayicilerimiz 
ekonomik yönden büyük bir 
darbe yiyecektir. 
Sanayicilerimizin çoğunluğu 
bankadan aldıkları krediler 
vardır, bu krediler sekteye 
uğrayacaktır. Esnaf ve 
sanatkârlar kredi kooperatifi 
olarak nakliyecilere 72 
trilyona yakın kredi vermişiz. 
Bu kredilerin geri dönüşümü 
bize büyük bir sıkıntı 
yaratacaktır. Nakliye sektörü 
Mardin ilimizin ekonomisinin 
omurgasını oluşturmaktadır. 

Habur Sınır Kapısı ticaretin omurgasını oluşturmakta ve ticaretin can damarıdır. Habur Sınır Kapısı 
kapandığında bölgedeki ekonominin can damarı tümden kesilecektir. Temennimiz kapının kapanmaması ve iki 
ülkenin dostane sıcak ilişkilerin devam etmesidir.” şeklinde konuştu. (Mehmet Aslan-İLKHA)        
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MARDİN SİVİL TOPLUM MARDİN SİVİL TOPLUM MARDİN SİVİL TOPLUM MARDİN SİVİL TOPLUM KURULUŞLARI 15 TEMMUZ İÇİN TEK SES OLDUKURULUŞLARI 15 TEMMUZ İÇİN TEK SES OLDUKURULUŞLARI 15 TEMMUZ İÇİN TEK SES OLDUKURULUŞLARI 15 TEMMUZ İÇİN TEK SES OLDU    

Türkiye - AB Karma İstişare Komitesi (KİK) Türkiye kanadını oluşturan sivil toplum kuruluşları (STK) ; Türk-İş, 

TESK, Memur-Sen, Hak-İş, TZOB, TİSK, Türkiye Kamu-Sen ve TOBB 15 Temmuz’un yıldönümünde 81 ilde eş 

zamanlı olarak ortak bir açıklama yaptı. Mardin/deki basın açıklamasına, Mardin Ticaret ve Sanayi Odası, 

Kızıltepe Ticaret Borsası, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, Nusaybin Ticaret Borsası, Nusaybin Ticaret ve Sanayi 

Odası, Mardin İli Akademik Danışmanı, Kızıltepe Esnaf ve Sanatkarlar Odası, Kızıltepe Esnaf Kefalet Kooperatifi, 

Kızıltepe Şoförler ve Otomobilciler Esnaf Odası, Mardin Esnaf Kefalet Kooperatifi, Artuklu Ziraat Odası, 

Kızıltepe Ziraat Odası, Ömerli Ziraat Odası, Derik Ziraat Odası Mardin Terziler ve Konfeksiyoncular Odası, 

Kızıltepe Demir Doğramacılar Odası Başkanları katıldı. Mardin İlinde bulunan Odalar Borsalar ve Sivil Toplum 

Kuruluşları olarak 15 Temmuz için tek ses oldu. 81 ilde gerçekleştirilen bildiriyi Mardin’deki STK’lar adına 

Mardin Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Mehmet Ali Tutaşı okudu. 15 TEMMUZ’U ASLA UNUTMAYACAĞIZ, 

UNUTTURMAYACAĞIZ “GÜCÜMÜZ MİLLİ İRADE, HEDEF BÜYÜK TÜRKİYE” Değerli Basın Mensupları, Türkiye’nin 

sivil toplumunu temsil eden; Türkiye-AB Karma İstişare Komitesi Türkiye kanadı olan;  

• Türkiye İşçi Sendikaları Konfederasyonu (TÜRK-İŞ), • Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu (TESK), • 

Sendikaları Konfederasyonu (MEMUR-SEN), • HAK- İşçi Sendikaları Konfederasyonu (HAK-İŞ), • Türkiye Ziraat 

Odaları Birliği (TZOB), • Türkiye İşveren Sendikaları Konfederasyonu (TİSK), • Türkiye Kamu Çalışanları 

Sendikaları Konfederasyonu (Türkiye KAMU-SEN), • Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) olarak buradayız. 
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Bu masada oturan demokrasi sevdalısı kurumlar olarak, bu ortak açıklamayı 81 ilde aynı anda yapıyoruz. 

Tarihimizin en zor günlerinden biri olan 15 Temmuz’un yıldönümüne giriyoruz. 

İki hafta boyunca, farklı etkinliklerle, hazırladığımız afişlerle ülkemizin tamamında 15 Temmuz ruhunu canlı 

tutacağız. 15 Temmuz’u unutmayacağız, unutturmayacağız. 15 Temmuz’un Türkiye için bir milat olduğuna 

inanıyoruz. Çünkü bu alçak saldırı, darbenin ötesinde bir işgal girişimiydi. 15 Temmuz, İstiklal Harbinden bu 

yana ülkemizin karşılaştığı en büyük tehlikeydi. O gece Fetullahçı terör örgütü, “devleti” ele geçirmeye, milleti 

tahakküm altına almaya kalkıştı. Darbe girişiminin asıl amacı; ülkemizi tarihimizde görülmemiş bir kaosa 

sürüklemek, kardeş kavgası başlatmak ve Türkiye’yi iç savaş ortamına sokmaktı. Darbe teşebbüsünün nihai 

amacı; Türkiye Cumhuriyetini bir daha ayağa kalkamayacak duruma düşürmekti. Allah’a şükürler olsun 

Milletimiz, cesareti ve feraseti ile bu belayı, bu fitneyi durdurdu. Milletimiz demokrasimize ve özgürlüğümüze 

kasteden bu saldırı karşısında dik durdu, canı pahasına değerlerini savundu. Bu masadaki kuruluşlarının 

tamamı da, ilk andan itibaren, devletimizin ve milletimizin yanında yer aldı. Başta Cumhurbaşkanımız olmak 

üzere, Gazi Meclisimiz, Başbakanımız, siyasi partilerimiz, milletimiz, sivil toplum kuruluşlarımız ve medyamızın 

kararlı duruşuyla bir destan yazdık. Haince planlanmış darbe girişimini savuşturan milletimizin önünde saygıyla 

eğiliyoruz. 15 Temmuz’da Türkiye, en zor demokrasi sınavını büyük başarıyla vermiştir. Demokrasimizin, hiçbir 

kaba kuvvete teslim olmayacak kadar güçlü olduğunu herkese gösterdik. Milletimiz darbeye karşı durarak şunu 

açık şekilde ilan etmiştir. “Türkiye Cumhuriyeti devletini Milletin iradesi dışında hiçbir güç yönetemez.” Bu, 

dünyaya örnek olacak bir tavırdır. Elbette bunun için büyük bir bedel ödedik. 

Darbe girişimine karşı verdiğimiz bu mücadelede, 250 vatandaşımız şehit oldu. 2301 vatandaşımız gazi oldu. 

Şehitlerimize Allah’tan rahmet diliyoruz. Gazilerimizi şükranla anıyoruz. Milletimiz onları daima minnetle ve 

rahmetle anacaktır. Dünyada çok az millet bu bedeli ödeyebilir. Siyasi görüşü fark etmeksizin Türkiye’nin 

geleceğine sahip çıkan 15 Temmuz ruhu demokrasinin sigortasıdır. Bir daha böyle hain girişimlerin 

yaşanmaması için FETÖ ile mücadele her alanda etkin ve kararlı şekilde sürdürülmelidir. Yargı kurumları, 

darbecilere ve onların destekçilerine hak ettikleri en ağır cezayı vermeli, milletimizin vicdanını rahatlatmalıdır. 

Değerli basın mensupları, En az 15 Temmuz kadar, darbe girişiminden sonrası da, ülkemiz açısından zorlu bir 

süreç oldu. Darbe girişimi sonrası toplum büyük bir travma yaşadı. FETÖ, yalan haberlerle yurt dışında ülkemiz 

aleyhine karalama kampanyaları yürüttü. Ekonomimiz de bu saldırıdan olumsuz etkilendi. Allah’a şükür, birlik 

ve beraberliğimiz sayesinde bunların hepsini de kısa sürede atlattık. Hükümetimizin bizlerle istişare içinde 

aldığı önlem ve yaptığı reformlarla hızla toparlandık. Daha darbe girişiminin üzerinden bir yıl geçmeden 

ekonomide yüzde 5’lik büyümeyi yakaladık. İstihdam rekorları kırdık. Bu yılın ilk altı ayında tam 1 milyon 200 

bin. 

insanımıza yeni istihdam sağladık. İhracatımızı rekor düzeyde arttırmaya başladık. Yabancı yatırımcıların 

güvenini yeniden kazandık. Çok açık ifade ediyoruz ki, Türkiye dünyanın en zor stres testinden başarı ile 

çıkmıştır. Emin olun bizim son bir yılda yaşadıklarımızı başka bir ülke yaşasaydı bir daha ayağa kalkamazdı. Ama 

biz dimdik ayaktayız. Böyle bir coğrafyada, en zor koşullar altında hiç kimsenin yapamayacağını yaptık. Ama 

rehavete kapılmayacağız. Yapacak daha çok işimiz, büyük hedeflerimiz var. 15 Temmuz sonrası toparlanma 

sürecini tamamladık. Şimdi yeni bir atılım sürecini başlatmamız gerekiyor. Ayağımızdaki prangayı çözdük, şimdi 

koşma zamanı. Büyümede, istihdamda, ihracatta yeni rekorlar kırmalıyız. Vatandaşlarımızın refah seviyesini 

daha da arttırmalı, demokratik kazanımlarımızı güçlendirerek ileriye taşımalıyız. Bütün bunlar için ortak akılla 

ve istişare içinde, yeni bir reform süreci başlatmalıyız. Buradan yurt dışındaki dostlarımıza da sesleniyoruz. 

Aldığı yaraları saran milletimiz, bu büyük demokrasi sınavının birinci yılında bütün dostlarını yanında görmeyi 

arzulamaktadır. Dostlarımızı iftira kampanyalarına değil, gerçeklere kulak vermeye, buna göre tavır almaya 

davet ediyoruz. FETÖ ile mücadelede dost ve müttefik devletlerin de desteklerini bekliyoruz. Kaynağı ne olursa 

olsun darbe ve terör bir insanlık suçudur. Ancak birlikte çalışırsak daha iyi bir gelecek inşa edebiliriz.  

Bizler ülkemiz ve milletimiz için şimdi daha büyük bir azimle çalışacak ve Türkiye’yi büyük hedeflerine 

taşıyacağız. Üzerine basarak bir kez daha ifade ediyoruz: Türkiye’nin sivil toplumu olarak, 15 Temmuz’u asla 

unutmayacağız, unutturmayacağız. Ülkemizin geleceğini inşa ederken yaşadıklarımızdan aldığımız dersler bize 
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ışık olacak. Biz bu ülkenin geleceğinden umutluyuz. Gücümüz milli irade, hedefimiz büyük Türkiye. Hepinizi 

saygıyla selamlıyoruz.” 

1.61.61.61.6----BİLGİ VE İLETİŞİM TEKNOLOJİBİLGİ VE İLETİŞİM TEKNOLOJİBİLGİ VE İLETİŞİM TEKNOLOJİBİLGİ VE İLETİŞİM TEKNOLOJİLERİ KULLANIMILERİ KULLANIMILERİ KULLANIMILERİ KULLANIMI    

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, lisansları yapılmış Windows işletim sistemleri,Pentium çift çekirdek 

işlemcili, LCD monitörlü bilgisayarlarla üyelerine hizmet vermektedir. 

Odanın, 2011 yılında internet hızı artırılarak daha hızlı hizmet imkanına kavuşturulmuştur.Üye bilgileri 

ve tüm işlemler NORSAN sistemi ile yürütülmekte ve saklanmaktadır. 

Bununla birlikte yedekleme aynı sistemle ve TOBBNET sistemi ile sağlanmaktadır. Yedekleme bina 

içinde bulunmakla birlikte, hizmetin alındığı kurum tarafından oda merkez binasında korunmaktadır. 

Ayrıca üye bilgilerinin; kurumu tanıtan ve haberlerin yayımlandığı Kızıltepe Ticaretve Sanayi Odası'nın 

web sitesi olan www.kiziltepetso.org.tr adreslerinde sürekligüncellemesi yapılmaktadır. 

Hizmet binası 4 adet kamera ile izlenmekte olup, Odada gerçekleşen tüm toplantılar2012 yılından 

itibaren görüntülü olarak kayıt alına alınıp arşivlenmeye başlanmıştır. 

Odamızda, toplam 1 adet dizüstü bilgisayar, 8 adet masa üstü bilgisayar, 1'i ağyedekleme sunucusu 

olmak üzere 2 adet sunucu, 7 adet yazıcı, 5 adet Faks, Scannerve Fotokopi, 2 adet televizyon ve 1 

adet Projeksiyon cihazı bulunmaktadır. 

Odamız bilgi ve iletişim teknolojilerini etkin ve verimli bir bicimde kullanmaktadır. 

Odamız, Üyeleri ile çeşitli vasıtalarla etkin iletişim kurmakta, hizmet sunumunu vesürekli gelişimi 

sağlamak için gerekli teknolojik donanıma sahip olduğu gibi söz konusudonanımı sürekli güncel 

tutmaktadır. 

Odamız interaktif uygulamaların bulunduğu fonksiyonel bir internet web sitesinesahiptir. 

Güncellemeler ve gerekli bakımlar Bilgi İşlem birimi yetkilileri tarafından düzenli olarak yapılmakta ve 

denetlenmektedir. 

Odamızın Fiziksel Kaynakları ve Teknolojik Altyapısının Hizmet Birimlerine Göre Dağılımı 
Bulunduğu bölüm Dizüstü 

bilgisayar 
Masa üstü 
bilgisayar 

Sunucu Yazıcı Faks 
Tarayıcı 

Televizyon 

Genel Sekreterlik  1  1 1 1 

Tescil Servisi  4  3 2  

Bşk.Sekreterliği  1  1 1  

Yön.Kur.Bşk.      1 

Genel SekreterYrd. 1   1 1  

Bilgi İşlem  1 2    

MeclisToplantı 
Salonu 

     1 
projeksiyon 
cihazı 

TOPLAM 1 7 2 6 5 3 
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BİLGİ ve İLETİŞİM TEKNOLOJİLERİ POLİTİKASIBİLGİ ve İLETİŞİM TEKNOLOJİLERİ POLİTİKASIBİLGİ ve İLETİŞİM TEKNOLOJİLERİ POLİTİKASIBİLGİ ve İLETİŞİM TEKNOLOJİLERİ POLİTİKASI    
Odamız; hızlı gelişen bilgi ve iletişim teknolojilerini yakından takip ederek, özellikle elektronik 

ortamdaki iletişimi hızlandıracak, böylelikle üyeleri ve kurumsal yapısı için daha verimli çalışma 

yürütecek, insan ve çevre sağlığına katma değer katacaktır. 

Özellikle bilgi güvenliği esaslarını dikkate alarak, kolay ve ulaşılabilir bilgileri, paylaşma ve geliştirmede 

öncü bir rol üstelenecektir. 

1.71.71.71.7----ÜYE İLİŞKİLERİÜYE İLİŞKİLERİÜYE İLİŞKİLERİÜYE İLİŞKİLERİ    

 
ÜYE İLİŞKİLERİ VE ŞİKAYETLEÜYE İLİŞKİLERİ VE ŞİKAYETLEÜYE İLİŞKİLERİ VE ŞİKAYETLEÜYE İLİŞKİLERİ VE ŞİKAYETLERİ ELE ALMA POLİTİKASIRİ ELE ALMA POLİTİKASIRİ ELE ALMA POLİTİKASIRİ ELE ALMA POLİTİKASI    

Üyelerimizin beklenti, istek ve önerileri ile şikâyetlerini hizmet kalitemizin yükseltilmesi için bir fırsat 

olarak değerlendireceğiz. Öneri talep ve şikâyetleri nesnel, şeffaf, çözüm odaklı bir şekilde 

değerlendirerek, çözüme kavuşturacak, bütünleşmiş bir yapı içerisinde tüm süreçlerimizi iyileştirerek, 

üye memnuniyetini sürekli arttıracağız.    

ÜYE ZİYARETLERİ 2017 ETABIÜYE ZİYARETLERİ 2017 ETABIÜYE ZİYARETLERİ 2017 ETABIÜYE ZİYARETLERİ 2017 ETABI    

Odamızın Üyesi olan Karaboğa Şirketler Grubunun kurucusu ve Yönetim Kurulu Başkanlarından Sn: Mehmet 

KARABOĞA ya hem geçmiş olsun hemde son dönemlerdeki faaliyetleri hakkında bilgi almak üzere ziyarette 

bulunduk,Odamız Yönetim Kurulu Başkanı Sn: Mahmut DÜNDAR tarafından ziyaret edilen üyemizin 

sıkıntılarına çözüm bulmak amacı ile yapılan ziyaretler fikir alışverişi ile devam edecektir.    

ÜYE ZİYARETLERİ DEVAM EDİYORÜYE ZİYARETLERİ DEVAM EDİYORÜYE ZİYARETLERİ DEVAM EDİYORÜYE ZİYARETLERİ DEVAM EDİYOR    

Odamızın üyelerimizi ziyaretleri devam ediyor 8.etabına girdiğimiz ziyaretlerimiz odamız Yönetim Kurulu 

Başkanı ve Genel Sekreterimizin katılımları ile sürmektedir,OSB de bulunan üyemiz Çağdaş Bulgur Ltd şti 

yetkililerini ziyaret ederek sorunlarını dinleyen yönetimimiz aynı zamanda başarılarından ötürü plaket takdim 

ettiler.    

1.81.81.81.8----KALİTE YÖNETİKALİTE YÖNETİKALİTE YÖNETİKALİTE YÖNETİMİMİMİMİ    

5174 sayıl kanun gereğince yerine getirmekle yükümlü olduğumuz görevlerimizi doğru, zamanında ve 

etkin biçimde gerçekleştirmek, verdiğimiz hizmetin kalitesinden doğan üye memnuniyetini korumak 

ve artırmak temel ilkemizdir. 

Bu bağlamda Kızıltepe TSO olarak; hizmetlerimize yakalamış olduğumuz hizmet kalitesinden ödün 

vermeden sürekli iyileştirme yaparak 

devam etmekteyiz. 

TS EN ISO 9001:2015 Kalite yönetim 

sisteminin tüm gereklilikleri ödün 

verilmeden yerine getirilmektedir. 

İSO 9001İSO 9001İSO 9001İSO 9001----2015 BELGE DENETİMİ2015 BELGE DENETİMİ2015 BELGE DENETİMİ2015 BELGE DENETİMİ    

Odamızın ISO 9001-2015 Sistemine geçişine 

ilişkin Türk Loydu tarafından Belge denetimi 

yapıldı, Türk Loydu tarafından görevlendirilen  
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Denetçi Savaş TATIL tarından yapılan denetim 2 gün sürdü Odamız toplantı salonunda gerçekleşen denetime 

Odamız AKR ve KYT sorumlusu Velit AYDIN ve Genel Sekreter Ahmet ASLAN nın da katılımı ile tamamlandı, 

böylece yeni sistem olan ISO 9001-2015 sistemi odamız tarafından başarılı bir şekilde oturtulmuş olup 

sürekliliğini sağlamak için denetimler sürecektir.    

2222----TEMEL HİZMETLERTEMEL HİZMETLERTEMEL HİZMETLERTEMEL HİZMETLER    

2.12.12.12.1----İLETİŞİM AĞIİLETİŞİM AĞIİLETİŞİM AĞIİLETİŞİM AĞI    

Odamız tüm iletişim araçlarını(web sitesi, e-posta, sms, posta gibi) teknolojikgelişmelere uygun olarak 

kullandığından üyelere ulaşmak konusunda kesinlikleproblem yaşamamaktadır. 

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası'nın web sitesi olan www.kiziltepetso.org.tradreslerinde sürekli 

güncellemesi yapılmaktadır. 

Odamıza ait facebook sayfamız mevcut ve üyelerimizin çoğu hesaba eklidir.Ayrıca Tobb web mail 

servisi de tarafımızdan aktif şekilde kullanılmaktadır. 

ÜYE ZİYARETLEÜYE ZİYARETLEÜYE ZİYARETLEÜYE ZİYARETLERİ HKRİ HKRİ HKRİ HK    

Geleneksel hale gelen üye ziyaretlermizin 4. Etabınıda gerçekleştirmiş bulunmaktayız ,İlimiz 
Mardin Organize Sanayi Bölgesinde bulunan üyelerimizi ziyaret ettik,bölge ekonomisine verdikleri 
katkılardan dolayı Yönetim Kurulu Başkanımız Sn:Mahmut DÜNDAR ve Genel Sekreterimiz 
Sn:Ahmet ASLAN tarafından plaket verilen üyelerimiz bu tür ziyaretlerden ve bu ziyaretler 
sırasında sorunları ile yakından ilgilnememizden doğan memnuniyetlerini dile getirdiler.Bu 
kapsamda üye ziyaretlerimizin devam edeceğini bildirir tüm üyelerimize bol kazançlı bereketli ve 
sağlıklı bir çalışma hayatı dileriz. 

ÜYE ZİYARETLERİ 4.ETAPÜYE ZİYARETLERİ 4.ETAPÜYE ZİYARETLERİ 4.ETAPÜYE ZİYARETLERİ 4.ETAP    

 

Odamız Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Genel Sekreteri ve Meclis 
üyemizin katıımı ile Organize Sanayi Bölgesi ve Kızıltepe ilçemizde üyelerimize ait işyerlerinde ve 
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tesislerine ziyarette bulundu ,ziyaret sırasında üyelerimize ait iş yerleri ve tesislerdeki 
ilerlemelerin iş durumlarının sorunları ve genel olarak durum değerlendirmeleri yapıldı . 

 

İftar Programıİftar Programıİftar Programıİftar Programı    

Odamız tarafından İlçemiz Kızıltepe de düzenlenen İftar Programına halkımızın yoğun ilgisi bizleri memnun 

etti,Kızıltepe Özgürlük Meydanında Kızıltepe Kaymakamlığı ve Belediyesinin düzenlemesini yaptığı alanda 

düzenlenen iftar programına Odamız adına Yönetim Kurulu Başkanımız Mahmut DÜNDAR, Başkan Yardımcımız 

İbrahim Halil RAMAZANOĞLU Genel Sekreter Ahmet ASLAN Akreditasyon Sorumlumuz Velit AYDIN ve Meclis 

üyelerimizin yanı sıra halkımız katılım sağladılar, Hikmet ÖLÇER ve ekibi tarafından hazırlanan mönü ile 1200 

kişilik bir iftar yemeği dağıtımı yapıldı. 

İçişleri Bakanı Soylu’nun Mardin Ziyaretiİçişleri Bakanı Soylu’nun Mardin Ziyaretiİçişleri Bakanı Soylu’nun Mardin Ziyaretiİçişleri Bakanı Soylu’nun Mardin Ziyareti    

İçişleri Bakanı Sn: Süleyman SOYLU İlimiz ve ilçemize ziyarette bulundu ilçemiz Movapark Konferans Salonunda 

bölge halkı İş Adamları ve Kanaat önderleriyle bir dizi görüşmede bulunan soylu son dönemlere ilişkin bilgi 

alışverişinde bulundu, Odamız adına Yönetim Kurulu Başkanımız, Genel Sekreterimiz ve Meclis üyelerimizin de 

katılım sağladığı sohpet toplantısı karşılıklı fikir alışverişi şeklinde sona erdi. 

2.22.22.22.2----POLİTİKA VE TEMSİLPOLİTİKA VE TEMSİLPOLİTİKA VE TEMSİLPOLİTİKA VE TEMSİL    

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, üyelerinin ekonomi ve iş konularıyla ilgili görüş ve tutumlarını 

öğrenmek için aktif biçimde çalışmalar yürüttüğü gibi, üye görüşlerini karar alıcılara ve paydaşlara 

iletmektedir. Bunu yerel, bölgesel ve ulusal düzeyde politikacılar ve üst düzey bürokratlar ve 

yetkililerle doğrudan ilişkiler ve düzenli iletişim ile mümkün kılmaktadır. 

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası'nın organizasyon yapısı iki ayrı kısımdan oluşmaktadır. Birinci kısım 

üyelerin 4 yılda bir seçimle bir araya getirdikleri Meslek Komiteleri,Meclis ve Yönetim Kurulu'dur. 

Meslek Komiteleri: Her biri 5 ile 7 kişilik üyelerden oluşan, temsil ettikleri meslek grubunun 

sorunlarını dile getiren ve oda politikalarını oluşturmada etken olan 8adet meslek komitesi 

mevcuttur. Meslek Komiteleri her ay düzenli bir şekilde toplanarak,toplantı sonucunda aldıkları 

kararları Yönetim Kuruluna iletmektedirler. 

Meclis: Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası'nın Meclis Üyeleri 8 meslek grubunu temsilen (10 gruptan 3 

üye, 2 gruptan 2 üye olmak üzere) toplam 34 adet üyeden oluşmaktadır. Her ay düzenli olarak 

toplanan meclisin faaliyetleri bir başkan ve iki adet başkan yardımcısı tarafından yürütülmektedir. 

Yönetim Kurulu: Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odasının yönetim kurulu başkanve 8 üyeden 

oluşmaktadır. Yönetim Kurulu Oda'yı ve üyelerini etkileyen ya da etkilemeolasılığı bulunan hususlarda 

karar almaya ve uygulamaya yetkili olup, odanın temsili yönetim kurulu başkanına aittir. 

İkinci kısım ise idari kısım olarak adlandırılan personelden ve danışmanlardan oluşmaktadır. 

MARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR ENGEL TANIMIYORMARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR ENGEL TANIMIYORMARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR ENGEL TANIMIYORMARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR ENGEL TANIMIYOR    

Mardin İli ve İlçeleri Odaları/Borsaları, TOBB/TEPAV’ın “81 İle 81 Akademik Danışman” Projesi kapsamında 

Mardin’de gerçekleştirdiği yerel iktisadî kalkınma faaliyetleri yanında çeşitli sosyal sorumluluk projelerine de 

imza atmaya devam ediyor. Bu çerçevede Odalar/Borsalar, engelsiz vatandaşların engellerini ortadan 

kaldırmaya katkıda bulunabilmek üzere “özellikli tekerlekli sandalye” dağıtımında bulundu. Mardin İli ve İlçeleri 

Odaları/Borsaları, 26 Nisan 2017’deki VIII. Müşterek Oda/Borsa Toplantısında aldığı kararlardan biri olan 
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“Engelsizler Kampanyası”nı 13 Temmuz 2017’de hayata geçirdi. Bu kapsamda temin edilen 21 adet özellikli 

tekerlekli sandalye, ihtiyaç sahiplerine ulaştırılmak üzere törenle kişilere ve ilgili kurumlara teslim edildi. 

Mardin’de bir araya gelen İl ve İlçe Odaları/Borsaları (Mardin Ticaret ve Sanayi Odası, Kızıltepe Ticaret Borsası, 

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, Nusaybin Ticaret Borsası, Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası) Yönetim Kurulu 

Başkanları, Genel Sekreterleri/ Yardımcıları, Üyeleri ve Akademik Danışmanı, böyle hayırlı bir işe aracılık 

etmekten dolayı memnuniyetlerini dile getirdiler. Ayrıca, buna dolaylı yönden vesile oldukları için üyelerine 

şükranlarını arz ettiler. Mardin Merkezinde, Kızıltepe’de ve Nusaybin’de dağıtımı gerçekleştirilen özellikli 

tekerlekli sandalyeleri alan “engelsiz vatandaşlar”ın sevinçleri gözlerinden okunuyordu. İhtiyaç sahipleri, bu 

hayırlı hizmetlerinden dolayı Mardin İli ve İlçeleri Odalarına/ Borsalarına teşekkür ettiler. Odalar/Borsalar, 

bulundukları mekanlarla ve insanlarıyla bağlarını kuvvetlendirmek maksadıyla bu tür sosyal sorumluluk 

projelerine devam edeceklerini dile getirdi. Bu çerçevede; eğitim, sağlık, sosyal ve sair alanlarda benzer 

projeleri hayata geçirmeye devam edeceklerini ifade ettiler. 

MARDİN BULGURU COĞRAFİ İŞARETLER ZİRVESİNDEMARDİN BULGURU COĞRAFİ İŞARETLER ZİRVESİNDEMARDİN BULGURU COĞRAFİ İŞARETLER ZİRVESİNDEMARDİN BULGURU COĞRAFİ İŞARETLER ZİRVESİNDE    

Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odamız ile  Kızıltepe 
Ticaret Borsası   tarafından Mercimek ve bulgur 
üretimi yapan üyelerimizin katılımıyla 
ziyaretçilere sunulan ve Coğrafi İşarete aday olan 
Kızıltepe Mercimeği ve Mardin bulguru, fuar 
ziyaretçileri tarafından adeta kapışıldı. 
Bulgurun anavatanı olan Mezopotamya’da 
dünyanın en kaliteli bulgurluk buğdayını 
yetiştirip, son sistem teknoloji makinalarıyla 
dünyanın en kaliteli bulgurunu farklı ülkelerin 
sofralarına ulaştırmak olduğunu kaydeden Faysal 
Sun, “Mardin’de üretilen kaliteli bulgur tanıtım 
yetersizliğinden dolayı maalesef dünya pazarında 
hak ettiği yerde değildir. Ankara'da katıldığımız 

bu fuarda temel amacımız, “Mardin” bulgurunu bir Türkiye ve Dünya Markası haline getirmek ve hak 
ettiği yere taşımaktır. Bulgurdan, bugün bölgemizde ve Anadolu’da 50’ye yakın yemek yapılmaktadır. 
Türkiye’de 2016 yılı itibariyle 100’ün üzerinde bulgur fabrikası bulunmaktadır. Bu fabrikaların 14’ü ise 
Mardin’de bulunmakta olup, yıllık üretim rakamı; 1 milyon ton civarındadır. Mardin’de bulunan 
fabrikalarımız, Türkiye’nin bulgur üretiminin yüzde 25’ini yalnız başına üretirken, Türkiye adına yapılan 
bulgur İhracatın yüzde 40’ını ise “Mardin” tek başına yapmaktadır.” dedi. 
  
ATO’nun “Gelenekten Geleceğe” sloganıyla düzenlediği Coğrafi İşaretli Ürünler Zirvesi kapsamında 
eğitimler de düzenlendi. Üniversite öğrencilerinin yoğun ilgi gösterdiği Hijyen Eğitimi, Gıda Güvenliği 
Eğitim Programı ve Coğrafi İşaret Eğitim Programı’nda katılımcılara hijyen, sanitasyon, dezenfeksiyon, 
gıda zehirlenmesi, gıda muhafaza teknikleri, gıda mevzuatı ve coğrafi işaret tescili gibi konularda 
bilgiler verildi. 
ATO’nun düzenlediği Coğrafi İşaretli Ürünler Zirvesi’ne Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği, Bilim Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı, Gümrük ve Ticaret Bakanlığı, Gıda Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı, Ankara 
Kalkınma Ajansı, Türk Patent ve Marka Kurumu, Ankara Üniversitesi, Yöresel Ürünler ve Coğrafi 
İşaretler Türkiye Araştırma Ağı (YÜciTA) destek verdi. 

    

    

    

SOSYAL SORUMLULUK PROJESİSOSYAL SORUMLULUK PROJESİSOSYAL SORUMLULUK PROJESİSOSYAL SORUMLULUK PROJESİ    
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Odamiz ve akademik danişmanliğimiz tarafindan yürütülen sosyal sorumluluk projesi kapsaminda kiziltepe 

ilçemizde ihtiyaç sahiplerine tekerlekli sandalyeleri teslim edildi. Odamiz yönetim kurulu başkani ve genel 

sekreterinin katildiği teslim töreni kiziltepe engelliler gücü spor kulübünde yapildi. 

ENGELLİLER GÜCÜ DERNEĞİ’NDENTEŞEKKÜR PLAKETİENGELLİLER GÜCÜ DERNEĞİ’NDENTEŞEKKÜR PLAKETİENGELLİLER GÜCÜ DERNEĞİ’NDENTEŞEKKÜR PLAKETİENGELLİLER GÜCÜ DERNEĞİ’NDENTEŞEKKÜR PLAKETİ    

Odamız tarafından yürütülen sosyal sorumluluk projesi kapsamında Kızıltepe ilçemizde ihtiyaç sahiplerine 

teslim edilen tekerlekli sandalyeler için Kızıltepe Engelliler Gücü Derneği başkanı tarafından Yönetim Kurulu 

Başkanımız Sn: Mahmut DÜNDAR’a teşekkür plaketi sunuldu. 

MARDİN ODALARI VE BORSALARI X. MÜŞTEREK TOPLANTISI İÇİN NUSAYBİN’DEMARDİN ODALARI VE BORSALARI X. MÜŞTEREK TOPLANTISI İÇİN NUSAYBİN’DEMARDİN ODALARI VE BORSALARI X. MÜŞTEREK TOPLANTISI İÇİN NUSAYBİN’DEMARDİN ODALARI VE BORSALARI X. MÜŞTEREK TOPLANTISI İÇİN NUSAYBİN’DE    

TOBB/TEPAV tarafından yürütülen “81 İle 81 Akademik Danışman” Projesi kapsamında Mardin’de 

gerçekleştirilen yerel kalkınma faaliyetlerine tüm Odaların/Borsaların katılımıyla düzenlenen müşterek 

toplantılar serisiyle devam ediliyor. Bu çerçevede Mardin İli ve İlçeleri Odaları/Borsaları, X.Müşterek 

Oda/Borsa Toplantısını Nusaybin Ticaret Borsası’nın ev sahipliğinde gerçekleştirdi. 10 Ağustos 2017’de yapılan 

toplantıya Odalardan/Borsalardan şu isimler katıldı: Nusaybin Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Necdet 

Aktaş, Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Şeyhmus Peker, Meclis Başkan Yardımcısı Abdulhakim Aytimur, Genel 

Sekreteri Abdullah Dal, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; Mardin Ticaret ve Sanayi Odası Genel 

Sekreteri Çetin Sasa; Kızıltepe Ticaret Borsası Meclis Başkan Yardımcısı Sedat Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı 

Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel Sekreteri Ahmet 

Aslan, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Velit Aydın; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

Mahsum Özmen, Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu İlhan Özmen; 

TOBB/TEPAV, Mardin İli ve İlçeleri Oda/ Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu Üniversitesi İİBF İktisat 

Bölümü Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. Ağırlıklı olarak, Mardin Odaları/Borsaları Müşterek 

Proje Ekibi’nin 01.08.2017 tarihinde Dicle Kalkınma Ajansı (DİKA) ile gerçekleştirdiği görüşmede alınan tavsiye 

kararlarının müzakere edildiği ve karara bağlandığı bu Toplantının gündem maddeleri şöyleydi: Mardin 

Odalarının/Borsalarının İyi Uygulama Örnekleri, Kalkınma Ajansı ile İlişkiler, Coğrafî İşaretler Projesi ve Mardin 

Zirvesi, Odaların/Borsaların 2018 Yılı Eğitim Programları, Sosyal Sorumluluk Projeleri, Mardin Oda/Borsa 

Müşterek Proje Ekibinin Yapısı ve Faaliyetleri, Akademik Danışmanlık Dönem Faaliyetleri, Akademik 

Danışmanlık Dönem Aksiyon Planı Toplantı sonucunda somut adımlar atılmasına karar verilen bazı hususlar 

şöyle: 

• DİKA tarafından koordine edilen Dicle Bölgesi Coğrafî İşaretler Projesi’ne fiilî katkı sağlanması kararı alındı. 

Odalar/Borsalar, bu projenin tarafı olarak üzerlerine düşeni yapmaya hazır olduklarını ifade ettiler. Bu 

kapsamda hem proje ekibine personel tahsisine hem de imkânlar ölçüsünde finansal katkı sağlanacak. • 

Odalar/Borsalar, DİKA’nın 6-8 Ekim 2017 tarihlerinde Mardin’de YÜCİTA (Yöresel Ürünler ve Coğrafî İşaretler 

Türkiye Araştırma Ağı) ile düzenlemeyi planladığı “Coğrafi İşaretler Zirvesi”nde aktif olarak rol alma talebini 

yineledi. Bu kapsamda Mardin Odaları/Borsaları, Mardin’in yöresel ürünleriyle bu Fuarda yer almasına karar 

verdi. Odalar/Borsalar Mardin ölçeğinde gerekli organizasyonu gerçekleştirerek coğrafî işaret potansiyeline 

sahip çeşitli ürünleri Zirve boyunca standlarda sergilemeyi hedefliyor. • Odalar/Borsalar tarafından oluşturulan 

Mardin Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin beşerî sermayesinin artırılabilmesi ve bölgesel kalkınmaya yönelik 

katma değeri olan projeler üretebilmesi için DİKA tarafından bir oryantasyon ve proje eğitim programı 

düzenlenmesi talebi yinelendi. • Odaların/Borsaların 2018 yılı muhtemel eğitim programlarının proje 

kapsamında organize edilerek müşterek programlar hâlinde icra edilmesi kararlaştırıldı. Bu çerçevede, her 

Odanın/Borsanın düzenleyeceği eğitim programı diğer Oda/Borsa üyelerine de açık olacak. Böylece belli bir 

süreç dahilinde tespit edilecek müşterek eğitim programları, daha profesyonel bir eğitimci kadrosu ile daha 

etkin bir tarzda icra edilebilecek. Genel nitelikli müzakerelerle tamamlanan programda, XI.Müşterek 

Toplantının 2017 Aralık’ında Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde yapılması 

kararlaştırıldı.10.08.2017 
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ODA VE BORSA İSTİŞARE TOPLANTISI TOBB’DA YAPILDIODA VE BORSA İSTİŞARE TOPLANTISI TOBB’DA YAPILDIODA VE BORSA İSTİŞARE TOPLANTISI TOBB’DA YAPILDIODA VE BORSA İSTİŞARE TOPLANTISI TOBB’DA YAPILDI    

Yönetim Kurulu Başkanımız Sn: 

Mahmut DÜNDAR’ında katılımı 

ile gerçekleştirilen Oda Borsalar 

istişare toplantısı ANKARA da 

gerçekleştirildi, Oda/Borsa 

İstişare Toplantısı, TOBB Başkanı 

M. Rifat Hisarcıklıoğlu ile Gümrük 

ve Ticaret Bakanı Bülent 

Tüfenkci’nin katılımıyla TOBB İkiz 

Kuleler Konferans Salonunda 

gerçekleştirildi. 

    

AK PARTİ KIZILTEPE İLÇE BAŞKANLIĞINDAN ODAMIZA AK PARTİ KIZILTEPE İLÇE BAŞKANLIĞINDAN ODAMIZA AK PARTİ KIZILTEPE İLÇE BAŞKANLIĞINDAN ODAMIZA AK PARTİ KIZILTEPE İLÇE BAŞKANLIĞINDAN ODAMIZA 

ZİYARETZİYARETZİYARETZİYARET    

AK Parti Kızıltepe İlçe Başkanı Sn:Faruk KILINÇ ve 

beraberindeki heyet odamıza ziyarette bulundular, 

Yönetim Kurulu Başkanımız tarafından kabul edilen 

heyetle yaklaşık 1 saatlik bir görüşme 

gerçekleştirildi, söz konusu ziyarette İlçemiz ve 

bölgemiz sorunları ve çözümleri hakkında istişarede 

bulunuldu.    

    

2.2.2.2.3333----BİLGİ, DANIŞMANLIK VE DESTEKBİLGİ, DANIŞMANLIK VE DESTEKBİLGİ, DANIŞMANLIK VE DESTEKBİLGİ, DANIŞMANLIK VE DESTEK    

Odamız üyelerimize iş kollarında faaliyetleri ile ilgili olarak karşılaştıkları sorunların çözümüne yönelik 

yardımlar sağlamaktadır. Bunun için üyelerle yapılan anket sonuçlarına uygun konularda odamız 

bünyesinde paneller, söyleşiler ve eğitimler düzenlenmektedir. Bu konuda paydaşlarımızdan ilçe milli 

eğitim müdürlüğü ile mesleki ihtiyaçların karşılanması için kurslar açılması hususunda ön görüşme 

yapılmıştır. İşsizliğin giderilmesi hakkında İŞKUR ile ön görüşme yapılmış olup, burs verdiğimiz 

öğrenciler bulunmaktadır. 

MARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR DİCLE KALKINMA AJANSI İLE DİRSEK TEMASINDAMARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR DİCLE KALKINMA AJANSI İLE DİRSEK TEMASINDAMARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR DİCLE KALKINMA AJANSI İLE DİRSEK TEMASINDAMARDİN’DEKİ ODALAR VE BORSALAR DİCLE KALKINMA AJANSI İLE DİRSEK TEMASINDA    

TOBB/TEPAV tarafından yürütülen “81 İle 81 Akademik Danışman Projesi” kapsamında, Odaların/Borsaların 

kurumsal kapasiteleri artırılmaya çalışılıyor. Bu kapsamda Mardin İli ve İlçeleri Odaları/ Borsaları, kurumsal 

ilişkilerini güçlendirmeye ve bununla bağlantılı olarak işbirliği seviyesini yükseltmeye çalışıyor. Bu hedefe 

yönelik olmak üzere Odalar/Borsalar, Dicle Kalkınma Ajansı (DİKA) ile bir araya geldi. Mardin İli ve İlçeleri 

Odaları/Borsaları, aralarında Mardin, Siirt, Batman ve Şırnak illerinin yer aldığı TRC3 Bölgesinin kalkınmasında 

önemli payı olan Dicle Kalkınma Ajansı ile çeşitli konularda müzakerelerde bulunmak ve bölge kalkınmasında 

Oda/Borsa ve DİKA arasında bir sinerji oluşturabilmek maksadıyla Genel Sekreter Yılmaz Altındağ’ı makamında 

ziyaret etti.  

17 Temmuz 2017’de yapılan toplantıya Odalardan/Borsalardan şu isimler katıldı: Mardin Ticaret ve Sanayi 

Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı, Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet 

Şahin, Genel Sekreteri Abdulkadir Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi 

Odası Genel Sekreteri Ahmet Aslan; Nusaybin Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, 
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Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş; 

Mardin İli ve İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu Üniversitesi (MAÜ) İktisat Bölümü 

Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci. Toplantının temel hedefi, DİKA ile bölgesel kalkınma amaçlı 

bazı hususlarda lobi faaliyetleri icra edebilmekti. Bu çerçevede, DİKA ile Yöresel Ürünler Fuarı, Coğrafî İşaretler 

Zirvesi ve Proje Hazırlama Eğitimleri düzenlenmesi hususlarında işbirliği imkânları araştırıldı. Toplantıda 

Odalar/Borsalar, öncelikle DİKA’dan her sene düzenlenen Yöresel Ürünler Fuarı(YÖREX)’na Dicle Bölgesi’nden 

katılıma ilişkin gerekli desteğin sağlanması talebinde bulundu. Bu kapsamda, diğer bölge illeriyle beraber 

Mardin’in yöresel ürünleriyle bu Fuarda yer almasının önemine dikkat çekildi. 

Toplantının diğer gündem maddesi olan “Coğrafî İşaretler Projesi” kapsamında Odalar/Borsalar, 2017 

Ekim’inde Mardin’de YÜCİTA (Yöresel Ürünler ve Coğrafî İşaretler Türkiye Araştırma Ağı) ve benzeri 

kuruluşlarla düzenlenecek sempozyum organizasyonunda yer alma niyetlerini dile getirerek DİKA’nın da bu 

faaliyete destek olmasını talep ettiler. Diğer bir gündem maddesi de Odalar/Borsalar tarafından oluşturulan 

Mardin Oda/Borsa Müşterek Proje Ekibinin aktif hâle gelmesi hususunda DİKA’nın teknik destek sağlaması idi. 

Bu kapsamda, söz konusu proje ekibinin etkinliğinin artırılabilmesi ve bölgesel kalkınma amaçlı projeler 

üretebilmesi için DİKA tarafından bir oryantasyon ve proje eğitim programına tâbi tutulması beklentisi dile 

getirildi. Mardin İli ve İlçeleri Odaları/Borsaları, ilave hususların da müzakere edildiği bu toplantının çok verimli 

geçtiğini ifade etti. Nitekim, yapılan müzakereler sonrasında DİKA ve Odalar/Borsalar arasında bahsi geçen 

bütün alanlarda işbirliği yapılmasına karar verildi. Ayrıca hem Oda/Borsa hem de DİKA Yönetimleri, bölgesel 

kalkınmayı hedefleyen her türlü alanda kurumsal işbirliğine daima hazır olduklarını tekrar dile getirdiler. 

MARDİN ODALAR BORSALAR MÜŞTEREK PROJE EKİBİ İLK TOPLANTISINI GERÇEKLEŞTİRDİMARDİN ODALAR BORSALAR MÜŞTEREK PROJE EKİBİ İLK TOPLANTISINI GERÇEKLEŞTİRDİMARDİN ODALAR BORSALAR MÜŞTEREK PROJE EKİBİ İLK TOPLANTISINI GERÇEKLEŞTİRDİMARDİN ODALAR BORSALAR MÜŞTEREK PROJE EKİBİ İLK TOPLANTISINI GERÇEKLEŞTİRDİ    

Mardin İli ve İlçeleri Odaları/Borsaları, 26.04.2017 tarihli VIII.Müşterek Oda/Borsa Toplantısında aldığı kararla, 

ilgi alanları dahilinde çeşitli projeler hazırlamak ve yürütmek maksadıyla bir proje ekibi kurma kararı almış ve 

bu kapsamda, her Odanın/Borsanın birer personel tahsis etmesi suretiyle bir ekip oluşturmuştu. 

Odalar/Borsalar, 11.07.2017 tarihli IX.Müşterek toplantısında da ekibin aktif hâle gelmesini kararlaştırmıştı. 

İşte bu doğrultuda söz konusu ekip ilk toplantısını 24.07.2017 tarihinde gerçekleştirdi. Kızıltepe Ticaret Borsası 

ev sahipliğinde icra edilen toplantıya şu isimler katıldı: Kızıltepe Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı 

Mehmet Şahin, Genel Sekreteri Abdulkadir Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert (Proje Ekip 

Koordinatörü), Mardin Ticaret ve Sanayi Odası Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Sibel Gültekin, Kızıltepe 

Ticaret ve Sanayi Odası Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Velit Aydın, Nusaybin Ticaret Borsası Kalite ve 

Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik, Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu İlhan 

Özmen, Proje Uzmanı Emir Yücesoy, TOBB/TEPAV ve Mardin İli ve İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve 

Mardin Artuklu Üniversitesi İİBF İktisat Bölümü 

Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci 

(Proje Ekip Danışmanı).  

 Toplantıda üç ana gündem maddesi müzakere edildi: 

1) Kurumsal web sitelerinin revizyonu/iyileştirilmesi: Bu 

çerçevede, taşıdıkları önem itibariyle, 

Odaların/Borsaların kurumsal web siteleri ayrıntılı 

biçimde analiz edilerek iyileştirilebilecek alanlara dair 

müzakereler gerçekleştirildi. 2) Muhtemel proje 

alanları: Mardin Odalarının/Borsalarının münferiden ve/veya müştereken hazırlayabileceği potansiyel proje 

alanları üzerinde çalışıldı. Bu çerçevede hem kurum personeline hem yönetimine hem de üyelerine yönelik 

çeşitli proje fikirleri analiz edildi. 3) 2018 dönemi muhtemel eğitim programları: Daha etkin eğitim programları 

icra edilmesine yönelik müzakerelerde bulunuldu. Bu çerçevede, 2018 dönemi potansiyel eğitim 

programlarına ilişkin araştırmalar yapılması kararlaştırıldı. Gündem dışı müzakerelerin de yapıldığı toplantıda, 

müteakip toplantının Eylül ayında Nusaybin Ticaret Borsası ev sahipliğinde yapılması kararlaştırıldı.  
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VAKIFBANK KIZILTEPE ŞUBESİ ZİYARET EDİLDİVAKIFBANK KIZILTEPE ŞUBESİ ZİYARET EDİLDİVAKIFBANK KIZILTEPE ŞUBESİ ZİYARET EDİLDİVAKIFBANK KIZILTEPE ŞUBESİ ZİYARET EDİLDİ    

İlçemiz Kızıltepe Vakıfban Şubesi yetkilileri yönetim kurulu başkanımız ve genel sekreterimizle istişarede 

bulundular,odamıza ziyarette bulunan 

yetkililerle yapılan görüşme yaklaşık 1 saat 

sürdü. 

DİKA İLE PROJE ANLAŞMASIDİKA İLE PROJE ANLAŞMASIDİKA İLE PROJE ANLAŞMASIDİKA İLE PROJE ANLAŞMASI    
Odamız Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası ile 

Dicle Kalkınma Ajansı arasında Stratejik plan 

çalışmaları ve Teknik destek kapsamında Proje 

sonuç imzaları atıldı, Odamız adına Genel 

Sekreterimiz Sn: Ahmet ASLAN’nın katıldığı 

tören DİKA binasında yapıldı DİKA Genel 

Sekreteri Sn: Yılmaz ALTINDAĞ’ın da katılımı ile 

gerçekleşen tören sonrası taraflar karşılıklı 

imzaları atarak bu projenin hayırlı olması 

temennisinde bulundular. 

 

2.42.42.42.4----İŞ GELİŞTİRME İŞ GELİŞTİRME İŞ GELİŞTİRME İŞ GELİŞTİRME VE EĞİTİMVE EĞİTİMVE EĞİTİMVE EĞİTİM    

 
GAP GİRİŞİMCİLİK VE YENİLİKÇİLİK ÇALIŞTAYI GAP GİRİŞİMCİLİK VE YENİLİKÇİLİK ÇALIŞTAYI GAP GİRİŞİMCİLİK VE YENİLİKÇİLİK ÇALIŞTAYI GAP GİRİŞİMCİLİK VE YENİLİKÇİLİK ÇALIŞTAYI 
MARDİN’DE YAPILDIMARDİN’DE YAPILDIMARDİN’DE YAPILDIMARDİN’DE YAPILDI    
 
GAP Girişimcilik Ve Yenilikçilik Çaliştayi 
Mardinde yapıldı. GAP Girişimcilik ve 
Yenilikçilik Araştırma Projesi OBS-KSS 
Çalıştayları Mardin ERDOBA Otelinde 
düzenlendi. Odamızı temsilen Genel Sekreter 
Sn: Ahmet ASLAN katılım sağladı, yapılan 
çalıştay sonucunda OBS ve KSS hakkında 
sorunlar dile getirildi. 
 

ÖĞRENCİLERİMİZE GİYİM YARDIMIÖĞRENCİLERİMİZE GİYİM YARDIMIÖĞRENCİLERİMİZE GİYİM YARDIMIÖĞRENCİLERİMİZE GİYİM YARDIMI    
Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak, Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği nin katkılarıyla her yıl olduğu gibi bu yıl da 
ihtiyaç sahibi öğrencilerimize giyim yardımı olarak 1.000 
(BİN) adet ayakkabı-bot dağıtmış bulunmaktayız. İlçemizde 
bulunan okullarımız ile yaptığımız ortak çalışmalar 
neticesinde tespit edilen öğrencilerimize yapılan bu 
yardımın, geleceğimizin teminatı olan çocuklarımızın 
eğitimine katkı sunacağını temenni ederek, yarının 
büyükleri ve idarecilerimiz olacak çocuklarımıza başarılar 
diliyorum. Mahmut DÜNDAR KTSO Yönetim Kurulu Başkanı 

 
TOBB EMEKLİ SANDIĞI 53. GENEL KURULU TOPLANTISITOBB EMEKLİ SANDIĞI 53. GENEL KURULU TOPLANTISITOBB EMEKLİ SANDIĞI 53. GENEL KURULU TOPLANTISITOBB EMEKLİ SANDIĞI 53. GENEL KURULU TOPLANTISI    
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53. sü Düzenlenen TOBB Emekli Sandığı Genel Kuruluna Bölgemizi temsilen Odamız Genel Sekreteri Sn: Ahmet 
ASLAN katılım sağladılar, İstanbul da Tobb binasında yapılan kurul toplam da 1 gün sürdü. 
MUHASEBE PROGRAMI EĞİTİMİMUHASEBE PROGRAMI EĞİTİMİMUHASEBE PROGRAMI EĞİTİMİMUHASEBE PROGRAMI EĞİTİMİ    
Odamız ve Vega Yazılım ile Üyemiz olan Emre Bilgisayar LTD ŞTİ 
nin katkıları ile Kızıltepe ilçemizde Muhasebe Programı Eğitimi 
verildi yapılan duyuru sonrasında yoğun ilgi gören ve odamız 
tarafından ücretsiz düzenlenen bu eğitime 80 kişi kayıt yaptırdı 
Odamız binası toplantı salonunda uzaman kadrolar tarafından 
başlatılan eğitim 3 gün sürecektir. Katılımcılara yoğun 
ilgilerinden dolayı teşekkür ediyoruz. 

 
 

MİLLİ İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ ÖDÜL TÖRENİMİLLİ İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ ÖDÜL TÖRENİMİLLİ İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ ÖDÜL TÖRENİMİLLİ İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ ÖDÜL TÖRENİ    
Yönetim Kurulu Başkanımız SN: Mahmut DÜNDAR’ın katılım 
sağladığı törene ilişkin basın notları şu şekildedir, Hisarcıklıoğlu, Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın himayesinde ve Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığı ile TOBB 
tarafından düzenlenen “İstihdam Şurası ve Milli İstihdam Seferberliği Ödül Töreni”ne katıldı Konuşmasına, kalp 
krizi nedeniyle vefat eden İstanbul Ticaret Odası Başkanı İbrahim Çağlar’a Allah’tan rahmet dileyerek başlaşan 
Hisarcıklıoğlu, Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın hedefi yüksek koyduktan sonra kendilerine düşenin de çalışmak 
olduğunu vurguladı. TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, “Çok şükür hep birlikte, bir yıl boyunca büyük bir gayret 
gösterdik. Bu salonda iş dünyasının tüm paydaşları var. Allah emeğimizi zayi etmedi, bereketini de verdi. 
Böylece istihdamda tarihi bir başarı ortaya çıktı.” diye konuştu. Hisarcıklıoğlu, TOBB olarak istihdam konusunda 
“Bu iş olur” sloganıyla ulusal bir kampanya başlattıklarını hatırlatarak, bu seferberliğin milyonlarca insana iş ve 
aş sağladığını bildirdi. Firmaların istihdam seferberliği sürecinde iç ve dış kaynaklı bütün olumsuzluklara 
direndiklerine dikkati çeken Hisarcıklıoğlu, şöyle devam etti: -İş dünyası artık kendine daha çok güveniyor “Oda 
ve borsa camiası olarak Türkiye’nin geleceğine yatırım yapmaya devam ediyoruz, edeceğiz. Sadece istihdamda 
değil, finansmanda ve girdi maliyetlerinin azaltılmasında da pek çok reformu hayata geçiren Sayın 
Cumhurbaşkanımıza, Sayın Başbakanımıza ve hükümetimize de teşekkür ediyorum. İş dünyası olarak ülkemize 
ve kendimize artık daha fazla güveniyoruz, cesaretle adım atıyoruz.” Hisarcıklıoğlu, küresel finansal kriz sonrası 
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2010-2017 döneminde Türkiye ekonomisinin kesintisiz 7 yıl büyüdüğüne ve söz konusu dönemde ortalama 
büyüme oranının yüzde 7 olduğuna işaret ederek, 6 milyon 600 bin kişiye de yeni istihdam sağladıklarını 
söyledi. Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın Kudüs konusunda da liderliğini göstererek tüm İslam âlemini İstanbul’da 
topladığını anımsatan Hisarcıklıoğlu, “El ele verdiğimizde ülkemiz her sorunu aşacak, hak ettiği yere gelecektir 
yani dünyanın en büyük 10 ekonomisi arasına girecektir.” değerlendirmesinde bulundu. - Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ise, Beştepe Millet Kültür ve Kongre Merkezi’nde 
düzenlenen İstihdam Şurası’nda yaptığı konuşmada şubat ayında başlattıkları istihdam seferberliğine katılan iş 
dünyasına şükranlarını sundu. Erdoğan, seferberlik kapsamında 2017 yılından şu ana kadar 1,5 milyon kişiye 
ilave istihdam sağlanmasının Türkiye için bir rekor olduğuna işaret ederek, “Türkiye’nin geleceği ile ilgili kriz 
tellallığı yapanlara vereceğimiz en güzel cevap işte bu tür gelişmelerdir. Ülkemizin üçüncü çeyrekte yüzde 11,1 
oranında büyümesine dudak bükenlerin elde ettiğimiz 1,5 milyon kişilik ilave istihdamı takdir etmelerini 
elbette beklemiyoruz. Sadece gölge etmesinler, ayağımıza bağ olmasınlar, vaktimizi boşa harcamasınlar yeter, 
başka ihsan istemeyiz. Biz milletimizle, iş dünyamızla, esnafımızla, sanatkarımızla, çalışanlarımızla el ele verir 
Allah’ın izniyle önümüzdeki tüm engelleri aşarak hedeflerimize ulaşırız.” diye konuştu. 
- “Hedefe ulaşmanın yolu üretmekten geçiyor” Cumhurbaşkanı Erdoğan, Türkiye’nin “Muasır medeniyet 
seviyesinin üzerine çıkmak.” olarak ifade ettikleri ve 2023 projeleriyle somutlaştırdıkları bir hedefi 
bulunduğuna vurgu yaparak, şunları söyledi: “Bu hedefe ulaşmanın yolu üretmekten, özellikle de 
yenilenmekten, her alanda kendimizi geliştirmekten geçiyor. Ülkemizin bu yılın ilk üç çeyreğinde elde ettiği 
ortalama yüzde 7,4’lük büyüme oranı hamdolsun hedeflerimiz doğrultusunda ilerlediğimizi gösteriyor. İnşallah 
yıl sonunda da bu düzeyde bir oranı tutturacağımıza inanıyorum.” Teşviklerin istihdamın artmasındaki ve 
sürekli hale gelmesindeki öneminin farkında olduklarını, bu nedenle de mevcut 11 istihdam teşvikini 
sürdüreceklerini belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü: “Burada özellikle benim tüm 
girişimcilerimizden, iş adamlarımızdan özellikle şahsım ve milletim adına yeni bir ricam olacak. Çünkü bu 
istihdam seferberliğini herhalde sürekli devletten bekleyecek olursak, bu ciddi bir yanılgı olur. Ama yaklaşık 1,5 
milyon üyesi olan Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği, herhalde 1,5’un üzerinde değildir, değil mi? 1,5 milyon 
üyesi olan Odalar ve Borsalar Birliği, yılbaşında kendisinden bütün üyelerimizin artı bir istihdam sağlamasını 
istemiştik, şimdi büyüme oranımız ikiye katladığına göre, eğer biz artı iki istihdam sağlayacak olursak bu, 
ülkemizin büyüme oranını Allah’ın izniyle daha da genişletecek, daha da yayacak ve bu ülkeyi kıskananları da 
çıldırtacaktır.” -İş adamlarına “Buna var mıyız?” diye soran Erdoğan, konuşmasına şöyle devam etti: “Yani her 
müessesemiz ikişer kişi istihdam edecek olursa, artı olarak söylüyorum, demek ki Allah’ın izniyle 11,1’i biz 
yükseltmeye devam ederiz. Bu neyi getiriyor biliyor musunuz, bu halkımın işverenlere olan muhabbetini, 
sevgisini de artıracaktır ve bu devlet-millet kaynaşmasını da daha da artıracaktır. Bu ülkede işvereniyle, işçisiyle 
ayrı bir muhabbeti de artıracaktır ve benim bugün sizlerden bu sözü almış olmam ekranları başında bizleri 
izleyen vatandaşlarımı da inanıyorum ki coşturdu. Hele hele taşeronluk konusunun ortadan kalktığı bir 
dönemde böyle bir adımı atıyor olmamız bambaşka bir heyecan, coşku getirecektir.” 

 
- Başbakan Binali Yıldırım Başbakan Binali Yıldırım ise konuşmasında “Yılın üçüncü çeyreğinin büyüme rakamı 
yüzde 11,1. Dünyada bir rekor. Çin’i de Hindistan’ı da geride bırakarak, Türkiye listenin başına yerleşti. 
Türkiye’ye yakışan da budur. Aynı şekilde ihracatta da rekora gidiyoruz. Yıllık bazda aralık ayında 155,5 milyar 
dolarlık ihracatı yakaladık. Yıl sonu itibarıyla da bütün dönemlerin rekoruna ulaşmayı hedefliyoruz” ifadesini 
kullandı. Yıldırım, bu yılın başında Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan ve hükümetin çağrısı üzerine, iş 
aleminin de etkin katılımıyla düzenlenen Ekonomi Şurası’nda istihdam seferberliği başlattıklarını, bu çerçevede 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliğinin (TOBB) üyelerini en az 1 ilave istihdam sağlamaya davet ettiğini anımsattı. 
- “Önemli teşvik kararları aldık” Bugün de buna benzer bir çağrının Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın çağrısıyla 
gerçekleşeceğini belirten Yıldırım, şöyle devam etti: “Bu sefer artık 1 olmaz, daha fazla olacak. Onun kararını 
burada Cumhurbaşkanımız verecek. Türkiye genç ve dinamik nüfusa sahip. Genç nüfusumuza yeni iş ve aş 
imkanları hazırlamamız lazım. Son 1 yıl içinde bu istihdam seferberliği başlatıldığı andan itibaren 1,5 milyon 
vatandaşımıza yeni iş, aş bulduk, imkan sağladık. Hükümet olarak bu seferberlikte sizin yükünüzü hafifletmek 
için önemli teşvik kararları aldık. Teşvik ve tedbirleri hayata geçirdik. Sonuçta muhteşem bir toplumsal 
dayanışma ortaya çıktı. Asgari ücret desteğinden vergi istisnasına, borçların ertelenmesinden iş kurma ve ilave 
istihdam desteklerine kadar reform niteliğinde birçok kararı hemen o toplantı sonrası hayata geçirdik.” 
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Yıldırım, TOBB’un “Bu iş olur” sloganıyla sahaya indiğini, bütün oda ve borsa başkanlarının elini taşın altına 
koyduğunu, esnafla, çalışanla bir araya geldiklerini, aynı şekilde 81 ilde Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı ve 
ekibinin bu çalışmaları titiz bir şekilde sürdürdüğünü bildirdi. 1 yıl geçmeden 1,5 milyon yeni istihdam 
oluşturulduğunu belirten Yıldırım, “1,5 milyon istihdam demek 1,5 milyon ailenin mutluluğu demektir. İşte bu 
güzel ve anlamlı törende, istihdamda artış sağlayan illerimizi, firmalarımızı ödüllendiriyoruz. Buradan genç, 
kadın ve engelli istihdamında duyarlılık gösteren firmalara ülkemiz ve milletimiz adına şükranlarımızı 
sunuyorum. TOBB’un şeref listesine giren iş adamlarını tebrik ediyorum. Cumhurbaşkanımız ‘hadi’ dediğinde 
sağına soluna bakmadan tam bir güvenle bu dayanışmayı sergilediğiniz için Allah hepinizden razı olsun.” 
ifadesini kullandı. - Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Sarıeroğlu Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanı Jülide 
Sarıeroğlu da, “Son 10 yılda toplam 7 milyon 167 bin kişiye istihdam sağladık. Bu nereden bakarsanız bakın, 
büyük bir başarı hikayesi, Türkiye’nin başarı hikayesidir” ifadesini kullandı. Sarıeroğlu, İstihdam Şurası’nın 
sonuçlarının ülkeye, millete ve çalışma hayatına yeni bir soluk ve heyecan getirmesini dileyerek, zor 
süreçlerden geçen Türkiye’nin her zamankinden daha güçlü, daha üretken olmak zorunda olduğunu vurguladı. 
Milli İstihdam Seferberliği’nin Türkiye’nin içeride ve dışarıda tarihi bir mücadeleyi yürüttüğü, olumsuzluklar 
karşısında umutsuzluğa düşmesinin istendiği bir dönemde başlatıldığına dikkati çeken Sarıeroğlu, şöyle devam 
etti: 

 
“Biz umutsuzluğa düşmedik. Aksine Sayın Cumhurbaşkanımız ‘yeniden kolları sıva günü’ dedi ve Milli İstihdam 
Seferberliğini ilan ettik. Hamdolsun bu seferberlik kapsamında bu yılın dokuz ayında yaklaşık 1,5 milyon kişiye 
istihdam sağladık. Milli İstihdam Seferberliği çağrısını yaparak, iş dünyamızı harekete geçiren ve oluşturduğu 
sinerjiyle güçlü sonuçlar almamıza imkan sağlayan Sayın Cumhurbaşkanımıza, yaklaşık bir yıldır 
sürdürdüğümüz bu seferberlikteki tüm çalışmalarımıza destek olan Sayın Başbakanımıza, Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği’ne ve kıymetli başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu’na şükranlarımı ifade etmek istiyorum. 

2.52.52.52.5----ULUSLARARASI TİCARETULUSLARARASI TİCARETULUSLARARASI TİCARETULUSLARARASI TİCARET    

 

TOBB BAŞKANI M. RIFAT HİSARCIKLIOĞLU, ÇEVRE VE ŞEHİRCİLİK BAKANI MEHMET ÖZHASEKİ İLE BİRLİKTE CİZRE TOBB BAŞKANI M. RIFAT HİSARCIKLIOĞLU, ÇEVRE VE ŞEHİRCİLİK BAKANI MEHMET ÖZHASEKİ İLE BİRLİKTE CİZRE TOBB BAŞKANI M. RIFAT HİSARCIKLIOĞLU, ÇEVRE VE ŞEHİRCİLİK BAKANI MEHMET ÖZHASEKİ İLE BİRLİKTE CİZRE TOBB BAŞKANI M. RIFAT HİSARCIKLIOĞLU, ÇEVRE VE ŞEHİRCİLİK BAKANI MEHMET ÖZHASEKİ İLE BİRLİKTE CİZRE 

DİVAN OTELİ’NİN AÇILIŞINI GERÇEKLEŞTİRDİDİVAN OTELİ’NİN AÇILIŞINI GERÇEKLEŞTİRDİDİVAN OTELİ’NİN AÇILIŞINI GERÇEKLEŞTİRDİDİVAN OTELİ’NİN AÇILIŞINI GERÇEKLEŞTİRDİ    

TOBB başkanı M. Rifat hisarcıklıoğlu, çevre ve şehircilik bakanı Mehmet Özhaseki ile birlikte cizre divan 

oteli’nin açılışını gerçekleştirdi. KızıltepeTicaret ve Sanayi Odası Başkanımız Sn: Mahmut DÜNDAR açılışa 

katıldı. Törende konuşan TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, 2017 yılının başında Çevre ve Şehircilik Bakanı Özhaseki 

ile birlikte Cizre Ticaret ve Sanayi Odasını ziyaret ederek, meclis üyeleriyle bir araya geldiklerini anımsatarak, 

“2017 sonunda da yine sayın Bakanımızla Cizre’deyiz. Sağolsun, Bakanımız, ülkemize değer katan her işe omuz 

veriyor, her güzel faaliyeti destekliyor. Sayın Mehmet Özhaseki’nin aramızda bulunmasından hem bölge hem 

de üyelerim adına şeref duyuyoruz” dedi. Cizre’nin uluslararası standartlarda ilk oteli olan Divan Cizre’nin 

resmi açılışını yaptıklarını ifade eden Hisarcıklıoğlu, “Bu güzel tesisin Cizre’ye kazandırılmasına öncülük eden, 

Cizre TSO Başkanımız Süleyman Çağlı’yı, en başta tebrik etmek istiyorum. 

Hem kendine, hem şehrine güvendi. Yüreğinin Cizre için attığını gösterdi. Elini taşın altına koydu ve Cizre için 

bir ilki başardı. Sadece yatırımın büyüklüğü anlamında değil, dünya çapında divan gibi bir markayı, Cizre’ye 

getirdiği için takdire şayan bir başarı elde etmiştir” ifadelerini kullandı. Hisarcıklıoğlu, Başkan Çağlı’nın Cizre’ye 

okul sözü istediğini bildirerek, TOBB olarak Cizre’ye bir okul kazandıracaklarını söyledi. Divan tesislerinin Türk 

otelciliğinde bir ekol olduğunu vurgulayan Hisarcıklıoğlu, “Divan Grubu CEO’su Richard Appelbaum, açılışa 

bizzat geldi ve buraya verdiği önemi gösterdi. Kendisine de şahım ve camiam adına teşekkür ediyorum. Bu 

tesisin temellerini atan, merhum Mustafa Koç’u da, bu vesileyle, saygıyla ve rahmetle anıyorum” dedi. TOBB 

Başkanı Hisarcıklıoğlu, Divan Cizre otelinin, Cizre’de turizmin hareketlenmesini ve ticaretin canlanmasını 

sağlayacağına dikkat çekerek, “Bu vesileyle herkesi, Cizre’nin geleneksel ve muhteşem konukseverliğini, Dicle 

Nehri’nin manzarası eşliğinde görmeye, Cizre’ye davet ediyorum” şeklinde konuştu. 20.12.2017 
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DİCLE BÖLGESİ ODALARI VE BORSALARI COĞRAFİ İŞARETLER UDİCLE BÖLGESİ ODALARI VE BORSALARI COĞRAFİ İŞARETLER UDİCLE BÖLGESİ ODALARI VE BORSALARI COĞRAFİ İŞARETLER UDİCLE BÖLGESİ ODALARI VE BORSALARI COĞRAFİ İŞARETLER ULUSLARARASI SEMPOZYUMU’NDALUSLARARASI SEMPOZYUMU’NDALUSLARARASI SEMPOZYUMU’NDALUSLARARASI SEMPOZYUMU’NDA 

Dicle Bölgesi Odaları/Borsaları, “Türkiye’nin 

Coğrafî İşaretler Beşiği: Yukarı Mezopotamya 

Uluslararası Sempozyumu”ndaydı. Dicle 

Kalkınma Ajansı’nın öncülüğünde 6-7 Ekim 

2017 tarihlerinde Mardin Erdoba Elegance 

Otel’de gerçekleştirilen sempozyuma başta 

Mardin, Batman, Siirt ve Şırnak 

Odaları/Borsaları olmak üzere çok sayıda 

kuruluş da katkı sağladı. Bu kapsamda başta 

DİKA olmak üzere Dicle Bölgesi 

Üniversiteleri, Ticaret ve Sanayi Odaları, 

Ticaret Borsaları, Gıda Tarım ve Hayvancılık 

İl/İlçe Müdürlükleri, Ziraat Odaları, GAP 

İdaresi ve çeşitli Meslek ve Sivil Toplum 

Kuruluşları bir araya geldiler. Programa 

Odalardan/Borsalardan şu isimler katıldı: Mardin Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali 

Tutaşı, Genel Sekreteri Çetin Sasa, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Sibel Gültekin; Kızıltepe Ticaret Borsası 

Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Şahin, Genel Sekreteri Abdulkadir Şahin, Genel Sekreter Yardımcısı Metin 

Sert; Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mahmut Dündar, Genel Sekreteri Ahmet Aslan, 

Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Velit Aydın; Nusaybin Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Necdet Aktaş, 

Genel Sekreteri Abdullah Dal, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu Ercan Çelik; Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası 

Yönetim Kurulu Başkanı Mahsum Özmen, Genel Sekreteri Abdulkadir Güneş, Kalite ve Akreditasyon Sorumlusu 

İlhan Özmen; Batman Ticaret Borsası, Batman Ticaret ve Sanayi Odası, Siirt Ticaret ve Sanayi Odası, Şırnak 

Ticaret ve Sanayi Odası ve Cizre Ticaret ve Sanayi Odası’nın yöneticileri ve personelleri; TOBB Reel Sektör Ar-

Ge, Uygulama Dairesi Uzman Yardımcısı Altuğ Gül; Batman İli Oda/Borsa Akademik Danışmanı ve Batman 

Üniversitesi İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Yrd. Doç. Dr. Gökhan Karhan; ; Mardin İli ve İlçeleri Oda/Borsa 

Akademik Danışmanı ve Mardin Artuklu Üniversitesi İİBF İktisat Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Mehmet 

Behzat Ekinci. Söz konusu program aynı anda iki faaliyeti içermekteydi. Bir yandan Uluslarararası Sempozyum 

kapsamında coğrafî işaretleme sistemine ilişkin çeşitli sunumlar gerçekleştirilirken diğer yandan Yöresel 

Ürünler Sergisi düzenlendi. 

Uluslararası Sempozyumda, çok sayıda yerli ve yabancı katılımcı sunum yaptı. Bunlardan bir kısmı şöyleydi: 

Coğrafî İşaretler: Beslenme ve Sürdürülebilir Kırsal Kalkınmanın Temel Kaldıraçları, Prof. Dr. Jean-Louis Rastoin, 

UNESCO; Küreselleşen Dünyada Coğrafî İşaretler, Dr. Pınar Nacak, YüciTA; Türkiye’de Coğrafî İşaretler, Prof. 

Dr. Yavuz Tekelioğlu, YüciTA; 6769 Sayılı Sınaî Mülkiyet Kanunu ve Coğrafî İşaretlerde Yeni Dönem, Hakan 

Kızıltepe, Türkiye Patent Enstitüsü; Fransa’daki Coğrafî İşaret Denetim Mekanizmaları, François Luquet, 

QUALISUD; Yöresel Ürünlerin Tanınması ve Coğrafî İşaretlerin Yönetişiminde Bir Örgütlenme Modeli Olarak 

Kümelenme Stratejisi, Selma Tozanlı, CIHEAM/IAMM; DİKA Bölgesinin Coğrafî İşaretler Serüveni, Murat Erçin, 

DİKA; DİKA Bölgesinde Seçilen Ürünlerin Tescil Süreçleri, Yrd. Doç. Dr. Ebru Sakar, Harran Üniversitesi. 

Sempozyumla eş anlı olarak icra edilen diğer bir faaliyet ise “Dicle Bölgesi Yöresel Ürünler Sergisi”ydi. Kızıltepe 

Ticaret Borsası Genel Sekreter Yardımcısı Metin Sert’in koordinasyonuyla gerçekleştirilen ve DİKA ile birlikte 

Mardin Ticaret ve Sanayi Odası, Kızıltepe Ticaret Borsası, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası, Nusaybin Ticaret 

Borsası, Nusaybin Ticaret ve Sanayi Odası öncülüğünde; Batman Ticaret Borsası, Batman Ticaret ve Sanayi 

Odası, Siirt Ticaret ve Sanayi Odası, Şırnak Ticaret ve Sanayi Odası ve Cizre Ticaret ve Sanayi Odası’nın ortak bir 

faaliyeti olan sergide coğrafî işaret potansiyeline sahip çok sayıda ürünün tanıtımı ve promosyonu 

gerçekleştirildi. Bu kapsamda hem sergilenen hem de katılımcılara ikram edilen ürünlerden bir kısmı şöyleydi: 

Mardin Ürünleri: Mardin Mezrone Üzümü, Midyat Pekmezi, Midyat Ekşi Kavunu, Kızıltepe Mercimeği, Kızıltepe 
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Ğurs (Xurs) İnciri, Derik Halhalî Zeytini, Derik İnciri, Mardin Yöresel Pekmezi, Mardin Mırrası, Mardin Pestili, 

Midyat/Kızıltepe Tandır Ekmeği, Mardin İkliçe Ekmeği, Midyat Acur Turşusu, Mardin Kıtır Ekmeği, Mardin 

Sumağı, Mardin Bıttım Sabunu, Mardin Bıttım Kahvesi; Batman Ürünleri: Sason Çileği, Gercüş Mezrone Üzümü, 

Gercüş Cevizli Sucuğu, Gercüş Üzüm Pestili, Gercüş Pekmezi, Hasankeyf İnciri, Hasankeyf Bademi, Batman 

Karpuz Çekirdeği; Siirt Ürünleri: Siirt Bıttımı, Siirt Bıttım Kahvesi, Siirt Zivrik Narı, Siirt Sumağı, Siirt Kuru Ekmeği, 

Siirt Sahlebi, Pervari Karakovan Balı, Siirt Fıstığı; Şırnak Ürünleri: Beytüşşebap Karakovan Balı, Otlu Peynir, 

Ceviz. Programda, “TRC3 Bölgesi’nin Yöresel Tarım ve Gıda Ürünleri” isimli bir eser de dağıtıldı. Mardin İli ve 

İlçeleri Odalarının/Borsalarının DİKA ile ortak bir faaliyeti olan bu eserin içeriği geniş bir ekibin yoğun 

çalışmasıyla hazırlandı. DİKA Genel Sekreteri Yılmaz Altındağ ve aynı zamanda bu programın Koordinatörü olan 

DİKA Dış İlişkiler ve Fonlar Birim Başkanı Murat Erçin, çok sayıda kurumun ortak çalışmasıyla gerçekleştirilen bu 

programların sayısının artmasını dilediklerini belirttiler. Dicle Bölgesi Odaları/Borsası adına konuşan Mardin 

Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Ali Tutaşı da programın önemine vurguda bulunarak 

bütün Odalar/Borsalar olarak bu tür faaliyetlerin icrasında üzerlerine düşeni fazlasıyla yerine getirmeye hazır 

olduklarını ifade etti. İki gün süren programın çok sayıda ziyaretçisi de vardı. Hem sempozyuma hem de 

sergiye yoğun ilgi gösteren ziyaretçiler, Mardin’de ilk defa bu tarzda düzenlenen programı çok beğendiklerini 

belirttiler ve ve devamını dilediler. 

Programların koordinasyonunda aktif rol oynayan TOBB/TEPAV Akademik Danışmanları da sağlanan çok taraflı 

birlikteliklerden duydukları memnuniyeti 

ifade ettiler. Bu çerçevede, Mardin İli ve 

İlçeleri Oda/Borsa Akademik Danışmanı 

Doç. Dr. Mehmet Behzat Ekinci ve Batman 

Oda/Borsa Akademik Danışmanı Yrd. Doç. 

Dr. Gökhan Karhan da bu tür programları 

sistematik ve periyodik tarzda sürdürmenin 

hem şehirlere hem de bölgeye önemli 

katkılar sağladığını belirterek gelecek 

yıllarda TOBB’u da organizasyon süreçlerine 

dahil ederek daha kapsamlı programlar 

düzenleme niyetinde olduklarını ifade 

ettiler. 

 

    

YAPI GRUBU İNŞAAT TADİLAT FUARI (MARBUİLDS ’17) EKİBİNDEN TEŞEKKÜR ZİYARETİYAPI GRUBU İNŞAAT TADİLAT FUARI (MARBUİLDS ’17) EKİBİNDEN TEŞEKKÜR ZİYARETİYAPI GRUBU İNŞAAT TADİLAT FUARI (MARBUİLDS ’17) EKİBİNDEN TEŞEKKÜR ZİYARETİYAPI GRUBU İNŞAAT TADİLAT FUARI (MARBUİLDS ’17) EKİBİNDEN TEŞEKKÜR ZİYARETİ    

Mardinde 2. si düzenlenen Yapı Grubu İnşaat Tadilat Fuarı (MARBUILDS’17) e Oda olarak sunmuş olduğumuz 

katkılardan dolayı Zümrüt Fuar Yetkilileri tarafından Yönetim Kurulu Başkanımız ziyaret edildi,ziyaret sırasında 

yetkililer gösterilen çaba ve hassasiyet için teşekkürlerini sunarken bir sonraki Fuarlar için de istişarede 

bulundular. 

    

    

ALİ KOÇ’UN MARDİN ZİYARETİALİ KOÇ’UN MARDİN ZİYARETİALİ KOÇ’UN MARDİN ZİYARETİALİ KOÇ’UN MARDİN ZİYARETİ    

Yönetim Kurulu Başkanımız Sn:Mahmut 

DÜNDAR ın da katılım sağladığı, Sn: Ali 

KOÇ’ un mardin ziyaretine ilişkin basın 

bülteni, KOÇ Holding Yönetim Kurulu 
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Başkan Vekili ve Ford Otosan Yönetim Kurulu Başkanı Ali Koç, dedesi Vehbi Koç’un 50 yıl önce dini bilgisini 

sınadığı ve ardından Mardin’de bayilik verdiği 69 yaşındaki Masuk Nas’a ait Mardin’deki Nas Ford Trucks 

Plaza’nın açılışına katıldı. Ali Koç, Ford Trucks’ın 2021 yılı itibarıyla 60 ülkede bayi yapılanmasını tamamlamasını 

planladıklarını belirterek, “Yeni bayi açılışları ve ortaklıklarımızla da bu hedefimize kararlılıkla ilerliyoruz” dedi. 

VEHBİ KOÇ’UN 50 YIL ÖNCE MASUK NAS İLE TANIŞMA HİKAYESİNİ ANLATTI Ford Otosan’ın ağır ticari araç 

pazarında hizmet kalitesi ve müşteri memnuniyetini arttırmak için ‘Ford Trucks’ konsepti altında başlattığı bayi 

yapılanma atağı, Mardin’de açılan Nas Ford Trucks Plaza ile sürdü. Nas Ford Trucks açılışına, Koç Holding 

Yönetim Kurulu Başkan Vekili ve Ford Otosan Yönetim Kurulu Başkanı Ali Koç, Mardin Vali Vekili Bahattin Çelik, 

işadamları, kamu kurum yönetici ve temsilcileri ile Koç Holding ve Ford Otosan üst düzey yöneticileri katıldı. Ali 

Koç, 50 yıl önce dedesi Vehbi Koç ile Mardin’deki bayileri Masuk Nas’ın nasıl tanıştığını şöyle anlattı: “Masuk 

Nas, 19 yaşındayken Vehbi beye (Koç) dini konularda bilgi sahibi olan biri olarak tanıştırılınca, kendisine fitre ve 

zekat konusunda fıkhi bir soru soruyor ve kartını vererek bu soruya cevabı yazılı olarak kendisine göndermesini 

istiyor. Masuk bey de yazıyor cevabını, ona yazılı olarak gönderiyor. Aradan birkaç ay geçtikten sonra bir 

mektup geliyor. Vehbi bey önce kendisine sorduğu soruya cevap verdiği için teşekkür ediyor. Daha sonra da, 

‘Ben aynı soruyu Diyanet İşleri Başkanı’na da sormuştum. Aynı cevabı aldım’ diyor. Dolayısıyla, ‘Senin cevabın 

doğrudur’ diyerek bu konuda kendisini tebrik ediyor. Bu şekilde bir ilişkileri başlıyor. Birkaç kez daha yazışmalar 

devam ediyor. Derken aradan bir sene geçiyor ve bir gün telefon geliyor. Deniliyor ki ‘Vehbi bey sizi Ankara’da 

bekliyor.’ O zaman Mardin’den Ankara’ya gitmek 24 saatten fazla olduğu için Masuk bey pek gitmek istemiyor. 

Ama babasının da zorlamasıyla, ‘Türkiye’nin en büyük işadamı sizi aramış, belki de hayırlı bir iştir’ deyip onu 

gönderiyor. Sonradan Ankara’nın yolunu tutan Masuk Bey’e o zaman Vehbi beyin danışmanlarından biri ona 

bayilik teklif ediyor. Ancak, o bu bayiliğe pek de sıcak bakmıyor. Daha sonra Vehbi beyin de zorlamasıyla o 

dönemde Antep’te bile bayi yokken Mardin’e Tofaş bayiliğini veriyor. Aslında bu ilişki Vehbi beyin hem ilme, 

hem de gençlere verdiği örneğin göstergesi.” 

ÜÇ ARAÇTAN BİRİSİNİ İHRAÇ ETME HEDEFİ 

Koç Holding Yönetim Kurulu Başkan Vekili ve Ford Otosan Yönetim Kurulu Başkanı Ali Koç, yeni yatırımlarının 

Mardin ve çevresine değer katması ve hizmet vermesinden büyük kıvanç duyduklarını, Ford Trucks’ın 

uluslararası büyüme planları çerçevesinde Avrupa pazarının önemli bir yere sahip olduğunu vurguladı, Koç, 

şöyle devam etti: “Avrupa pazarında yapılanmasına başladığımız sağlam satış ve satış sonrası 

operasyonlarımızla pazar payımızı artırıp, müşteri memnuniyetimizi çok daha ileri seviyelere taşıyacağız. 

Hedefimiz; ürettiğimiz her üç araçtan birini ihraç etmek ve ihracatımızın yüzde 50’sini Avrupa pazarlarına 

yönelik gerçekleştirmek. Bununla birlikte, Ford Trucks’ın 2021 itibarıyla toplam 60 ülkede bayi yapılanmasını 

tamamlamasını planlıyoruz. Yeni bayi açılışları ve ortaklıklarımızla da bu hedefimize kararlılıkla ilerliyoruz.” Yerli 

araç tartışmalarının olduğu bir süreçte, 4 yıl önce tamamı yüzde 100 yerli üretilen Ecotorq motorunun Türkiye 

otomotiv sektöründe bir ilk ve teknoloji mühendislik ihracatında bir milat olduğunu anlatan Ali Koç, sözlerini 

şöyle sürdürdü: 

 “YÜKSEK AR-GE YETENEĞİMİZ İLE TEKNOLOJİ İHRAÇ EDER HALE GELDİK” “Türkiye’de geliştirilen Ecotorq 

motorları, yapılan bir lisans anlaşmasıyla, dünyanın en büyük kamyon pazarı olan Çin’de, ‘JMC’ markalı 

araçlarda kullanılmak üzere üretildi. Firmalarımızın, bölgesel operasyonlara liderlik yapıyor olmalarını çok 

önemsediğimi ifade etmek istiyorum. Bugün Koç Topluluğu olarak her işimizde yönümüzü geleceğe, Ar-Ge ve 

inovasyona çevirerek faaliyetlerimizi sürdürüyoruz. Hız kesmeyen teknoloji yatırımlarımızla, daha üstün nitelikli 

ürünler ve hizmetler geliştirmeye ve iş süreçlerimizi yenilemeye gayret ediyoruz. Geçmişe nazaran bugün daha 

uzun vadeli düşünüp planlar yapabiliyoruz. 

Geçmiş yıllarda teknoloji ithal ederken, bugün yüksek Ar-Ge yeteneğimiz ile teknoloji ihraç eder hale geldik. 

Daha evvel de ifade ettiğimiz üzere Ford Otosan, yeni nesil Ecotorq motorlarının dünyanın en büyük kamyon 

pazarı olan Çin’de üretimi için JMC firması ile teknoloji lisans anlaşması imzaladı. Mühendislik ihraç eden 

şirketimiz, önümüzdeki dönemde yeni nesil Ecotorq’un da katkılarıyla yüksek katma değerli bu faaliyetini 

artırarak sürdürecek. Ford Otosan, Ecotorq ile dünya vizesi almış oluyor. Ayrıca şirketimiz, ülkemizde yan 
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sanayi, üniversite ve KOBİ işbirliklerini de içeren bir yüksek teknoloji altyapısına da öncülük ediyor. En önemlisi 

de ülkemiz, otomotiv sektörüne teknoloji ve Ar-Ge gücünü bir kez daha kanıtlamış oluyor. Yeni nesil Ecotorq 

motorun fikri ve sınai haklarının yüzde yüzüne sahip olan şirketimiz; bu ürünü geliştirme, yenileme, yurtdışına 

pazarlama ya da teknoloji olarak satma hakkına sahiptir. Dolayısıyla, Ecotorq sürdürülebilir büyümemiz için 

stratejik bir ürün olarak önemini koruyor ve Ford Otosan’ın ağır ticari araç segmentinde dünyaya açılan kapısı 

rolünü üstleniyor. 

” RENGİNDEN DOLAYI FAHRİ MARDİNSPORLU OLDU “ 

Konuşmaların ardından Ali Koç’a günün anısına Masuk Nas ve Vali Vekili Bahattin Çelik tarafından birer plaket 

verildi. Vali Vekili Çelik’in Nas’a verdiği ismi yazılı Mardin’in plakası; 47 numaralı Mardin Büyükşehir 

Belediyespor forması ile atkı renklerinin sarılacivert olmasına dikkat çekerek, artık bu takımın fahri ve gönüllü 

taraftarı olacağını söyledi. Plaket verilmesinden sonra Kızıltepe İlçe Müftüsü Mahsum Taşçı tarafından yapılan 

duanın ardından tesisin açılışı kurdele kesilerek yapıldı. 

MARDİN YAPI FUARI KAPILARINI ZİYARETÇİLERE AÇTIMARDİN YAPI FUARI KAPILARINI ZİYARETÇİLERE AÇTIMARDİN YAPI FUARI KAPILARINI ZİYARETÇİLERE AÇTIMARDİN YAPI FUARI KAPILARINI ZİYARETÇİLERE AÇTI    

Odamız Kızıltepe Ticaret ve 

Sanayi odasının da katkıları ile 

Mardin’de ikincisi düzenlenen 

Yapı Grubu İnşaat Tadilat Fuarı 

(MARBUILDS’17), yapılan 

törenle açıldı. Bir alışveriş 

merkezinin sahası içinde 

kurulan çadırda açılan fuarın 4 

gün sürmesi planlanıyor 

Programda konuşan Mardin 

Valisi ve Büyükşehir Belediye 

Başkanı Mustafa Yaman, 

fuarların şehir ekonomisine 

ciddi anlamda katkısı olduğunu 

vurguladı. Mardin’de fuarların 

açılmasını desteklediklerini 

kaydeden Yaman,”Fuarcılık önemli bir şey çünkü; sektördeki gelişmeler, sektörün paydaşları sektördeki 

yenilikler bunların hepsini bir arada görme ve bulma imkânına sahip oluyorsunuz. Bir buçuk senedir 

Mardin’deyim özellikle Zümrüt Fuarcılık, Kızıltepe Ticaret Odası, Mardin Ticaret Odası ve Organize Sanayi 

Bölgesi ve diğer sponsorlarda iyi bir Fuarcılık sınav veriliyor. Bundan dolayı arkadaşlara teşekkür ediyorum.” 

dedi. Şehrin fuar ihtiyacını bildiklerini aktaran Yaman, şunları söyledi: “Bu şehre Fuar ihtiyacı var biliyoruz Bizim 

arzumuz da burada bir Fuar alanı olsun. Onun için çalışıyoruz inşallah zaman içerisinde olacak. İnşaat alanında 

dünyada Çin’le beraber bu sektörün en iyi ülkesi biziz. O nedenle de dünyanın diğer ülkeleri yenilikleri Çin’den 

ve bizden öğreniyorlar. Bu sebeple yüzümüzü ağırtan inşaat sektörünün kıymetli paydaşlarına ve emeği 

geçenlere teşekkür ediyorum.” 

“Müstakil fuar yerimiz olsun” Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası olarak 5 senedir yapılan fuarlara destek 

verdiklerini söyleyen Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Mahmut Dündar da “Bu fuarları destekliyoruz, 

destekleyeceğiz. Ama Sayın Valimizden ricamız; fuar alanımızın olmasıdır. Müstakil bir fuar yerimiz olsun, her 

zaman onları destekleriz.” diye konuştu. Açılış konuşmalarının ardından kurdele kesimine geçildi. Ancak 

Yaman’a verilen makas kör çıkınca kurdeleyi kesemeden elinden bıraktı ve fuar alanını gezdi. Fuarın 4 gün 

sürmesi planlanıyor, fuarında; yapı malzemeleri, bina otomasyonu, iş ve inşaat makinaları, kent ve çevre 

donatıları, tadilat, restorasyon, elektrik ve aydınlatma, enerji, güneş enerjisi, doğalgaz, ısıtma-soğutma, 

mobilya, dekorasyon, kapı-pencere, mutfak, emlak-konut, ev gereçleri beyaz eşya üreticilerinin yer aldığı 
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görüldü. Fuar, 4 gün boyunca kapılarını ziyaretçilere açık tutacak. Fuarın açılışına Mardin Valisi ve Büyükşehir 

Belediye Başkanı Mustafa Yaman, Kızıltepe Kaymakamı ve Belediye Başkan Vekili Ahmet Odabaş, Derik 

Kaymakamı ve Belediye Başkan vekili Hakan Kafkas, Nusaybin Kaymakamı Ergün Baysal, Ceylanpınar Belediye 

Başkanı Menderes Atilla, Mardin Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı İsa Tunç, Kızıltepe Ticaret ve Sanayi Odası 

Başkanı Mahmut Dündar, Derik İlçe Gıda Tarım ve Hayvancılık Müdürü Abdullah Osmanoğlu, Nusaybin Ticaret 

borsası Başkanı Necdet Aktaş, Nusaybin Esnaf ve sanatkarlar odası başkanı Abdulgani Bilge, kamu k urum 

amirleri ile bazı vatandaşlar katıldı. 

İSTİHDAM SEFERBERLİĞİİSTİHDAM SEFERBERLİĞİİSTİHDAM SEFERBERLİĞİİSTİHDAM SEFERBERLİĞİ    

İSTİHDAM ŞURASI ve İSTİHDAM SEFERBERLİĞİ ÖDÜL TÖRENİ 14 Aralık Perşembe günü Cumhurbaşkanlığımız 

himayelerinde ve ev sahipliğinde gerçekleşen İstihdam Şurası ve İstihdam Seferberliği Ödül Töreni, Çalışma ve 

Sosyal Güvenlik Bakanlığı ve Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği tarafından düzenlendi.    


